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VIŽINADA
Informativni godišnjak Općine Vižinada - Visinada, Broj 3., 2016.

PrOčIstač OtPadnIh VOda u 
sustaVu sanItarne OdVOdnje 

ZaBreGI – mOdernO naselje u 
ruralnOj sredInI 

mještanI rItOšIna BrIGa u 
POtPunOstI OBnOVIlI mjesnu crkVu 
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Riječ načelnika
Novo lice Vižinade
Interview: Marko Ferenac – S optimizmom u budućnost 
Dan općine 2015.
Svečano otvoren Lovački dom
Uspješno završena izgradnja kanalizacijskog sustava
Novi detalji na kući Maraston 
Orijentacija razvoja – uređenje središnjeg trga
Zabregi – moderno naselje u ruralnoj sredini 
Novi dječji vrtić – ishođena građevinska 
dozvola 
Niz komunalnih aktivnosti 
Briga o zaštiti okoliša 
Novim prostornim planom do jačeg 
razvoja Općine
Sjećanja na značajne datume prošlosti
Oživljena sjećanja na Vrbanovicu
Aktivnosti Zajednice Talijana Vižinada 
Verši na šterni
Slatka Istra 2016. 
Parenzana 2015. 
Osnovna škola – školski projekti za „školu izvrsnosti“ 
Općina uvijek uz najmlađe
Sport – najaktivnija sekcija Kick boxinga 
Iz vjerskog života, Potpuno obnovljena 
crkva u Ritošinu Brigu
Kako je živjeti u Vižinadi? 
Što građani misle?

Drage sugrađanke i sugrađani,

Pred vama je treći broj informativnog godišnjaka Općine Vižinada u 
kojem se osvrćemo na rad u proteklih godinu dana. Skupljajući vaše 

dojmove na prethodne brojeve, nastojali smo vaše ideje, prijedloge i 
kritike implementirati u ovom broju, kako bi naš godišnjak bio još bolji i 
ljepši. Osnovni cilj godišnjaka „Vižinada“ je informiranje o radu općinske 
uprave, on je svojevrstan izvještaj o svemu što se kroz godinu dana zbiva 
u Vižinadi, ono što je učinjeno i ono što se planira uraditi, uključujući 
pritom rad svih institucija koje djeluju na našem prostoru, kao i ljude 
koji su svojim radom i zalaganjem doprinijeli razvoju naše zajednice.

Raduje me činjenica kako je ovakav način informiranja dobro 
prihvaćen s vaše strane, te želim da vas potakne na uključivanje u rad 
općinske uprave, bilo kroz predlaganje programa za uvrštenje u općin-
ski proračun, bilo kroz volonterstvo u organizaciji naših manifestacija, 
bilo kroz vaše privatne projekte kojima se podiže standard življenja u 
Vižinadi. Pitajte, predlažite,budite aktivni građani, jer ćemo na taj način 
postati još bolji i produktivniji. 

Godina iza nas može se okarakterizirati kao uspješna. Puno je 
odrađenih projekata, ali ih je isto toliko u pripremi i vjerujem kako će 
svi oni doprinijeti razvoju naše Vižinade i tomu da će vam život u ovoj 
sredini biti bolji i ljepši. Mogli ste primijetiti da se često naglašava 
važnost europskih i drugih bespovratnih sredstava u realizaciji naših 
projekata, kao i činjenicu da su nam mnoga sredstva i odobrena. Nije 
bilo lako, ali trud se na kraju ipak isplati. Vrijeme pred nama nosi nove 
izazove, otvara nam nove mogućnosti, te ih moramo spremno dočekati, 
puni force i znanja i maksimalno iskoristiti. Projekti koje spremamo nisu 
jednostavni, trebalo je izdvojiti i vremena i novca, ali prije svega volje 
i upornosti i znam da ćemo uspjeti u njihovoj realizaciji za vas, za nas, 
za Vižinadu. 

Osjećam potrebu zahvaliti se svima koji su sudjelovali u radu na 
ovom broju kao i djelatnicima Jedinstvenog upravnog odjela koji su 
svojim radom zaslužni za sve ono što ovaj broj sadrži. Također, zahva-
ljujem se svima vama, dragi mještani, koji pratite naš rad i koji svojim 
radom doprinosite razvoju naše Vižinade, jer vi stvarate i gradite ovo 
mjesto, činite ga posebnim. Nadam se da će vam čitanje ove publikacije 
dodatno približiti rad naše uprave te da će vas potaknuti na još veći 
doprinos i angažman u razvoju naše općine. 

Drage sugrađanke i sugrađani, u ime predsjednika Općinskog 
vijeća, vijećnika, suradnika i svoje osobno ime, od srca vam čestitam 
Dan Općine Vižinada želeći vam puno uspjeha i osobnog zadovoljstva 
u daljnjem životu i radu.

Vaš načelnik

Marko Ferenac 

Svi koji volimo naša sela koja žive svoj 
jednostavni život na ponajboljem odmaku 

od mora i isto tako dovoljno mediteranskom 
mjestu u odnosu na središnji dio Istre, i ne 
zamjećujemo uvijek, kako svakoga novoga 
proljeća Vižinadom prostruje novi sokovi 
života, gradnje, promjena, napretka, dobroga 
osjećaja sve boljega života za svakoga nje-
noga žitelja, domaćega i gosta, tu u našem 
zavičaju.

Ujesen zbrojimo te doživljaje, završa-
vamo svoje poslove da bi s prvom burom 
i hladnoćom zime opet zaronili u planove, 
oblikovanja, pokušaje i trasiranja…

Mi koji živimo život u Vižinadi i drugim 
općinskim selima, sve više same sebe, naše 
ljude i njihove ostvaraje susrećemo u pisanim 
i elektroničkim medijima ne samo Istre, nego 
i Hrvatske i šire regije. 

Lice je naših mjesta sve čistije, sređenije, 
proširenije, skladnije, dotjeranije, europski-
je… Vižinadski su krovovi novi, bazeni plavi, 
Parenzana gostoljubiva, ljudi otvoreniji, a 
njihovi vinogradi, maslinici, šume, nasadi 
i dvorišta, tome su licu dokaz i ostvarenje 
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NOVO LICE VIŽINADE

sve kvalitetnijega života. Uz okrilje Općine, 
djelovanje institucija i udruga, društava, a 
ponajviše pojedinaca, najčešće samozatajnih 
i neističućih ljudi, Vižinada svake godine 
dobiva sve više zdravoga daha, širi krila i 
raduje se ostvarenomu.

brine se Vižinada, u svojim nevelikim 
mogućnostima, o svakomu svome stanovniku 
– djetetu vrtića, učeniku škole, srednjoškolcu 
i studentu, umirovljeniku, zaposlenomu i ne-
zaposlenomu, putujućem i stacioniranom na 
svom imanju, starom prijatelju, doseljenomu 
i onomu tko će se doseliti, dobrodošao je. 
Ponosi se svojim darovitim osnovnoškolcima, 
kick boxerima, nogometašima, boćarima, 
lovcima, limenoj glazbi, minicantantima i 
zboru odraslih, slikarima, pjesnicima, pose-
bice se ponoseći vrijednim vlasnicima svojih 
obiteljskih gospodarstava koje je upoznao 
svijet. Ostvareni su ili su na samom zavr-
šetku obećani projekti lijepe kuće Maraston, 
kanalizacije, rasvjete, asfaltiranja Zabrega….

Nije li to novo lice Vižinade?! Ono se 
ogleda i u sve brojnijim sadržajima kulturno-
ga i zabavnoga života građana. biciklijada i 

Parenzana, Slatka Istra, izložbe OPG-a (oso-
bito vina i ulja), znanstvena predavanja i 
međunarodnoga karaktera, izložbe likovnih 
umjetnika, radionice primijenjenih umjetno-
sti, Verši na šterni i drugi književni susreti, 
izleti, natjecanja, smotre limenih glazbi i 
pjevačkih zborova, bogati i raznovrsni sadržaji 
djelatnosti Zajednice Talijana, rad volontera, 
Rast Istre u nasadima nara, lavandina polja, 
med, božje polje i Šentoma…, a u svemu 
tome konkretni ljudi i njihove ruke, ruke i 
znoj, zamisli i pregnuća, snovi koji se i u 
najzamršenijim i najnesigurnijim vremenima 
svijeta, ovdje u maloj Vižinadi pretvaraju u 
stvarnost. 

I ovaj je časopis, Vižinada, kao općinsko 
glasilo tek sažetak zbivanja u protekloj godini, 
dokaz tome. Izlazi po treći put, a pogled je i 
doživljaj samo jednoga čovjeka koji s ljubavlju 
prema Vižinadi želi tek zaustaviti dio slika i 
događaja iz njezina života.

Sretan blagdan svima – Dan svetog 

Jeronima i Dan naše općine! ■

Riječ
načelnika

Kazalo

Impressum
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Gospodine Ferenac, na mjesto načelnika 
došli ste kao jedan od najmlađih općin-
skih načelnika, ne samo u Istri, nego i u 
Hrvatskoj, bez iskustva na takvim poslo-
vima i u uvjetima koji i nisu bili baš obe-
ćavajući. Kako vam je uspjelo postići sve 
ovo što danas imamo u samo tri godine 
mandata?

Još se sjećam kako je to izgledalo. 

Dugo sam razmišljao da li da se prihvatim 

te obaveze ili ne, da se kandidiram ili ne, 

ali ipak sam, nakon podrške svojih rodi-

telja, prijatelja, stranačkih kolega, odlučio 

kandidirati se i pokušati svome mjestu dati 

novu snagu. Govorilo se da sam mlad, da 

nemam nekog sličnog iskustva, da neću 

uspjeti, ali s druge strane prevladavali su 

stavovi o mom visokom obrazovanju, o 

mojim uspjesima na tom planu, i uspjelo 

je, postao sam najmlađi istarski načelnik 

u tom mandatu. Vjerujem da sam do sada 

svojim aktivnostima i zalaganjima uspio 

opravdati povjerenje koje su mi naši su-

građani dodijelili, a isto tako znam da će 

se zacrtani ciljevi ostvariti i u budućnosti. 

Nije bilo lako, trebalo je uložiti puno truda, 

volje, odricanja i upornosti jer to vam je 

isto kao kada tražite posao – kucate na 

100 vrata i kad vas uvijek odbijaju izgubite 

vjeru. Da, bilo je i toga, ali se onda trebaš 

dignuti i ustrajati jer se u današnjem vre-

menu samo tako uspijeva. Ništa ne dolazi 

samo od sebe. Doduše, neki su projekti bili 

spremni, kao što je kanalizacijski sustav 

za naselje Vižinada, te se na tome moram 

zahvaliti svome prethodniku. Veliki projekti 

planiraju se i stvaraju godinama i upravo 

zato projekte treba završavati, a tek onda 

započinjati nove. Dobro je imati visoka 

očekivanja, ali ipak trebamo razumno i od-

govorno planirati i rezultat će doći.

Rezultati su vidljivi, danas u Općinskoj 
upravi vlada red, u Općinskom vijeću je-
dinstvo, a koliko je poznato sve odluke 
donose se gotovo jednoglasno. Vlada 
međusobno razumijevanje i uvažavanje, 
a dogovori se poštuju bez obzira s koje 
strane dolaze, ako su u interesu napretka 
i razvoja mjesta. Kako u tome uspijevate?

Raduje me činjenica da danas u Op-

ćinskom vijeću vladaju dobri odnosi, s 

obzirom na ona vremena kada su ta vije-

ća uvijek bila burna. Ja vam to gledam na 

taj način: Ima nas samo 1.150 koji živimo 

na tom području, ne moramo se svi me-

đusobno slagati, ne dijelimo svi jednaka 

razmišljanja, ali zar ima smisla da svaki 

projekt, tematiku, odluku, svodimo na tako 

nisku razinu da se to rješava svađom i vi-

sokim tonovima? Ja volim argumentira-

ne rasprave i samo takav način rasprave 

i prihvaćam. ako predložim neku odluku, 

ne moraju se svi s time složiti, ali argu-

mentima dokažite zašto odluka ne valja 

te predložite bolju. Smatram da se svaki 

prijedlog, ukoliko je konstruktivan i poti-

cajan, ukoliko prosperira rast i razvoj, te 

ukoliko može pozitivno utjecati na život u 

našoj sredini, treba prihvatiti, bez obzira 

s koje strane dolazi. Na tome ustrajem i 

na tome ću ustrajati. Jedna moja odlika ili 

vrlina, kako god hoćete je, da imam sluha 

i strpljenja, svakog ću građanina posluša-

ti i u skladu s mojim ovlastima, pomoći 

mu. Važno je da naši građani dobiju ja-

sne odgovore na svoja pitanja, bez obzira 

na stranačko opredjeljenje. Rekli ste da u 

općinskoj upravi vlada red, pa mislim da 

je vladao i prije, možda sam ja to samo 

malo modificirao i postrožio, imam drukčiji 

način rada i upravljanja te svaku situaci-

ju nastojim riješiti u što kraćem roku i u 

skladu sa zakonskim i drugim ovlastima. 

Uvijek može bolje, ali mislim da idemo u 

dobrom smjeru.

Do sada ste mnogo toga učinili, ostvarili 
ste projekte koji su godinama čekali na 
realizaciju, a Vaš tim ne posustaje. Pred 
vratima su novi projekti, najavljuje se još 
zahvata koji će doprinijeti boljitku života 
u Vižinadi. Što je to što nas očekuje u 
budućnosti?

Istina, puno se toga napravilo i zado-

voljan sam učinjenim, ali isto tako i ljut, 

prvenstveno na državne institucije koje 

su se u određenim situacijama pokazale 

jako sporima i neučinkovitima. Smatram 

da kada bi postojala bolja sinergija između 

državne i lokalne razine, kada bi više sred-

stava, ali i odgovornosti, ostajalo lokalnoj 

razini, da bi se određene stvari mogle rje-

šavati i puno brže. kako bilo, mogu reći 

da smo naš veliki projekt kanalizacijskog 

sustava uspješno priveli kraju, što će uve-

like pridonijeti kvaliteti življenja i stvoriti 

perspektivu za bolje sutra. Ono što nas 

očekuje u budućnosti daljnji su pomaci na 

uređenju komunalne infrastrukture kao što 

je projekt uređenja gradskog trga, projekt 

kružnog raskrižja u Vižinadi, asfaltiranje 

ceste bajkini-Narduči-Vrbani, asfaltiranja 

do svih naseljenih dijelova naše općine i 

mnogi drugi. Nastojat ćemo da svako na-

selje ima svoje mjesto za okupljanje kao 

što su na primjer dječja igrališta i društveni 

domovi, groblje božje polje je u vrlo lošem 

stanju i upravo sagledavamo različita rje-

šenja njegove sanacije, projekt druge faze 

na rekonstrukciji kuće Maraston čeka nove 

Rijetke su sredine, posebno one male poput Vižinade, u kojima je 
život tako intenzivan. Veliki infrastrukturni zahvati - kanalizacija, 
asfalt, ekološka rasvjeta, kuća Maraston, ekološki vrtić, projekcije 
novoga središnjeg trga u staroj jezgri, samo su dio onoga što život u 
Vižinadi čini ljepšim, bogatijim i svrsishodnijim… 

natječaje kako bi upravo na tom mjestu 

niknuo pravi kulturni i turistički centar. 

Ono što me posebno veseli je da smo u 

relativno kratkom roku izradili projektnu 

dokumentaciju za izgradnju novog dječjeg 

vrtića i ishodili građevinsku dozvolu, te se 

nadam kako će nova vlada uskoro raspisati 

nove natječaje za bespovratna europska 

sredstva. Primijetit ćete da se često nagla-

šavaju europski i slični fondovi i upravo na 

njima temeljimo naše najveće projekte, ali 

da bi nam se ta sredstva odobrila, itekako 

se treba pomučiti. Za sada nam dobro ide 

i nema razloga da tako ne bude i u buduć 

nosti. 

Cijenjeni ste i u širim okvirima. Nedavno 
ste izabrani u Glavni odbor stranke kojoj 
pripadate. Koliko vam to znači u Vašoj 
osobnoj karijeri, a koliko kao moguć-
nost da i tu poziciju podredite napretku 
Vižinade?

Dobro ste primijetili, od travnja ove 

godine izabran sam u Glavni odbor SDP-a 

Hrvatske što mi je velika i čast, ali i obaveza. 

Mi smo demokratska stranka koja svoja tijela 

odabire na demokratski način – neposred-

nim izborom. Više od 1000 delegatkinja i 

delegata, mojih kolegica i kolega, ukazalo 

mi je povjerenje, a nadam se da ću ga svo-

jim radom i opravdati. Ovu novu dužnost 

shvaćam vrlo ozbiljno i puno mi znači s ob-

zirom na trenutnu poziciju općinskog načel-

nika. Imam visoke ambicije, oduvijek sam ih 

imao. Vjerujem da je to korak više ka njihovu 

ostvarenju. kao mlad čovjek bio sam zgrožen 

političkim prepucavanjima i korupcijskim 

aferama u našoj državi i uvijek sam govorio 

kako se nikad neću baviti politikom. Među-

tim, život me odveo u političke vode i shvatio 

sam da se političkim djelovanjem može puno 

toga dobroga učiniti. Svojim primjerom želim 

pokazati da još uvijek ima dobronamjernih i 

poštenih ljudi, da se upornošću i predanim 

radom može puno toga postići, te vjerujem 

da će mi ta nova politička dužnost pomoći 

u tome. Što se Vižinade tiče, zasigurno me 

to neće ograničiti da postanemo još jača i 

razvijenija općina nego što smo danas, baš 

naprotiv. ■

Osvrnuvši se na proteklo četverogodišnje razdoblje, nedvojbeno 
možemo ustvrditi da su učinjeni veliki pomaci u pravcu razvitka područja 
općine kao prepoznatljive i nezaobilazne ruralno-turističke sredine na 
prijelazu središnje i primorske drage nam Istre. Naša sadašnjost i bu-
dućnost određene su globalnim izazovima. Odgovor na njih je postojanje 
vlastite vizije razvoja jer onaj tko nema vlastite vizije svog razvoja posta-
je predmetom tuđih želja i interesa. Stoga, iako pred nama svakodnevno 
niču nove prepreke, naša misija i dalje ostaje nepromijenjena: graditi 
svoju budućnost u duhu naše bogate tradicije, istodobno nastojeći 
odgovoriti svim zahtjevima modernog doba, a u zalog generacijama 
koje tek dolaze.

 U tom smislu vjerujte da tim mladih ali i iskusnih ljudi čini sve napore 
za realizaciju zacrtanih ciljeva. Upravo ti ciljevi i projekti nisu samo u ma-
terijalnom obliku prisutni a koje je načelnik iznio već su i naši zadaci među 

ostalim sufinanciranje toplih obroka, stipendije, prijevoza učenika, briga 
za bolesne i nemoćne, socijalno ugrožene dakle nematerijalne stvari koje 
se ne mogu opipati ali koji predstavljaju veoma značajan proračunski 
smjer usmjeravanja sredstava naše male ali srcem velike Općine. 

 Zahvaljujem načelniku, JUO-u Općine Vižinada, svim radnim 
tijelima na svemu učinjenom ali i volonterima u turističkoj zajednici koji 
doprinose i omogućavaju odvijanje naših manifestacija i evenata vrlo 
važnih za promociju našeg kraja kao i svim udrugama.

koristim priliku da zahvalim svim vijećnicama i vijećnicima na kon-
struktivnim prijedlozima i angažmanu u Općinskom vijeću te posebno 
me veseli činjenica da u vijeću prevladava jedinstvo, većina odluka 
donose se konsenzusom čime je stvorena zajednička pozitivna radna 
atmosfera koja omogućuje lakše ostvarenje zacrtanih planova a time i 
razvoj naše Općine Vižinada.

Predsjednik Općinskog vijeća Đoni Šimonović

S OPTIMIZMOM U 
BUDUćNOST 

InterVIeW markO ferenac
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EUROPA NAM OTVORILA 
NOVE VIDIKE

sVečana sjednIca OPĆInskOG VIjeĆa 2015. GOdIne

Prošlogodišnja svečana sjednica Općinskog 
vijeća održana je u uvjetima kada se sve ja-

snije naziru rezultati još jedne uspješne godine 
i kada je razvoj ovog kraja sve očitiji. Istaknuo 
je to predsjednik Općinskog vijeća Općine 
gospodin Đoni Šimonović naglasivši da se i 
Vižinada sve više orijentira ka razvoju turizma 
i poljoprivrede. 

Otvarajući sjednicu Đoni Šimonović po-
zdravio je mnogobrojne goste i uzvanike me-
đu kojima, ministra poljoprivrede Tihomira 
Jakovinu, istarskog župana Valtera Flegu, 
saborske zastupnike Željka Jovanovića, Peđu 
Grbina, Adu Damjanac i Tanju Vrbat, pročel-
nika upravnog odjela za poljoprivredu Istarske 
županije Milana Antolovića, prvog istarskog 
zastupnika u eU parlamentu Marina Baldinija, 
načelnika Općine Vižinada Marka Ferenca, 
mnogobrojne načelnike susjednih općina i gra-
donačelnike susjednih gradova, predstavnike 
udruga, ustanova i veliki broj građana koji su 
nazočili svečanoj sjednici. 

Načelnik općine gospodin Marko Ferenac 
u svom je izlaganju istaknuo niz rezultata ko-
je je Vižinada postigla tijekom razdoblja od 
godinu dana. Spomenimo samo najvažnije i 
najveće projekte koji su ostvareni angažira-
njem Općinskog vijeća, a u koje su uključene 
i institucije županije, ministarstava Republike 

Hrvatske, fondova europske unije i mnogih 
drugih. Svi oni su prepoznali što za općinu 
Vižinada znače ti projekti, da sredstva koja se u 
njih ulažu nisu uzaludna i da doprinose boljitku 
za koji se svi zalažemo. Na taj način gradimo 
ne samo svoju lokalnu zajednicu nego i moder-
nu i suvremenu europu čijim putem krećemo i 
trudimo se da u njoj ravnopravno sudjelujemo. 

Istaknuo je da je upravo dovršeni kanaliza-
cijski sustav za Vižinadu iskorak kakav do sada 
nije zabilježen, da je ova općina među prvima 
svojim projektima izgradnje solarne i ekološki 
učinkovite javne rasvjete pokazala potpunu 
ekološku osviještenost, da su komunalni zahva-
ti u njenu infrastrukturu značajan doprinos oču-
vanju okoliša i zdrave životne sredine. Projekti 
kao što su Rast Istre realiziran s partnerima iz 
Slovenije i uz potporu fondova europske unije, 
direktan su zahvat u prirodu na suvremen i 
učinkovit način s ciljem da se revitaliziraju sta-
re, već zaboravljene autohtone voćne sorte i 
Istra sačuva svoju praiskonsku ljepotu.

Marko Ferenac govorio je o naporima 
općine da svojim žiteljima, a posebno onim 
najmlađima osigura pristojan i, koliko je to 
moguće u ovim kriznim vremenima, lagodniji 
život, bezbrižno djetinjstvo i mogućnost sudje-
lovanja u rastu i razvoju svoga kraja. Govoreći 
o budućnosti, rekao je da će se i dalje ustrajati 

NOVI LOVAČKI DOM NA 
PONOS LOVCIMA
Uz svečanu sjednicu Općinskog vijeća upri-

ličena je i svečanost otvorenja Lovačkog 
doma kojeg je izgradilo Lovačko društva 
“Fazan” iz Vižinade i kaštelira. Mnogobrojni 
gosti i uzvanici sudjelovali su u ovome slav-
lju i izrazili zadovoljstvo što je jedan ovakav 
objekt stavljen u funkciju, jer se na njegovu 
izgradnju čekalo više od deset godina. Sada 
je to prostor kojim se mogu pohvaliti samo 
rijetka lovačka društva ne samo u Istri, nego 
i u Hrvatskoj. 

Lovački dom u Vižinadi nalazi se na pre-
krasnom mjestu, okružen pitomim istarskim 
brežuljcima kojima dominiraju Grožnjan, 
Oprtalj, kostanjica, Motovun, Šantoma (br-
do Sveti Toma) te impresivnom dolinom 

Mirne, a prostire se na 340 m2 korisnog 
prostora. 

Govoreći o novome domu vižinadskih i 
kaštelirskih lovaca, njihov predsjednik Snježan 
Pahović istaknuo je da je projekt započet još 
2003. godine, da mu je cijena oko 1,5 miliju-
na kuna i da je izgrađen podizanjem kredita 
od 500 tisuća kuna od županijskog Fonda za 
razvoj poljoprivrede i agroturizma, vlastitim 
sredstvima od lovnog turizma, sredstvima 
članarine, donacijama i radnim akcijama 135 
članova Društva. Zahvalio se Općini Vižinada, 
posebno bivšem načelniku Marinu Baldiniju i 
sadašnjem Marku Ferencu, Ministarstvu po-
ljoprivrede, Istarskoj županiji, Općini kaštelir 
- Labinci, Hrvatskom lovačkom savezu i 

na projektima poput ulaganja u rekonstrukciju 
i revitalizaciju kuće Maraston koji Vižinadu 
svrstavaju u središta sa znamenitim kulturno-
povijesnim karakteristikama, Verši na šterni, 
kao tradicije očuvanja čakavske pjesničke ri-
ječi, Slatka Istra čiji je cilj sačuvati gastropo-
nudu izvornih istarskih slastica, Parenzana 
kao središnje mjesto hrvatskog rekreativnog 
biciklizma. 

Na kraju sjednice podijeljena su priznanja 
za zasluge u razvoju općine Vižinada, a dobili 
su ih Ministarstvo regionalnog razvoja i fondo-
va europske unije, Nenad Dobrilović, za zaslu-
ge u sportu, Adriano Zaulović za aktivnosti u 
Limenoj glazbi te Anto Anđelić i Jere Ćaleta 
u oblasti obrazovanja. Plaketu općine Vižinada 
dobio je Snježan Pahović za izuzetan doprinos 
u izgradnji Lovačkog doma u Vižinadi. ■

Gore lijevo Nagrađeni Snježan Pahović, anto 
anđelić, Jere Ćaleta, adriano Zaulović i Nenad 
Dobrilović.

Gore desno Đoni Šimonović.

Dolje Tihomir Jakovina.

Lovačkom savezu Istarske županije na potpori 
koju su imali tijekom gradnje doma i kojima su 
dodijeljene posebne zahvalnice.

Dom su otvorili članovi društva s najdu-
žim lovačkim stažem Albino Bernobić i Aldo 
Legović te ministar poljoprivrede Tihomir 
Jakovina. Ministar Jakovina očaran izgledom 
doma, tom je prigodom izjavio da se objekt 
koji upravo otvara slobodno može nazvati “lo-
vačkom palačom”. Marianu Pilatu uručena 
je plaketa Lovačkog saveza IŽ za uspjehe u 
prirodnom uzgoju divljači u lovištu, podiza-
nju staništa za divljač i ostale zasluge, dok je 
istu plaketu, ali za zasluge u razvoju lovnog 
turizma, pripala Alessandru Sali. Ante Šolar 
i Bruno Arman primili su srebrena lovačka 
odlikovanja Hrvatskog lovačkog saveza.

Svečanost otvaranja doma uveličali su 
svojim nastupima Limena glazba Zajednice 
Talijana Vižinada i rogisti Lovačkog saveza 

IŽ.■

Gore lijevo Nagrade za doprinos lovstvu.

Gore desno Trenutak proglašenja doma ot-
vorenim.

Dolje lijevo Svečana sjednica.

Dolje desno Lovački dom.
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USPjEŠNO ZAVRŠENA IZgRADNjA 
KANALIZACIjSKOg SUSTAVA

kada ovaj list budete imali u rukama, vjero-
jatno će većina domaćinstava u Vižinadi 

biti priključena na kanalizacijsku mrežu. Naime, 
početkom rujna započelo je priključivanje ku-
ćanstva u naselju Vižinada na novi sustav 
sanitarne odvodnje s pročišćavanjem otpadnih 
voda. Svi radovi na izgradnji kanalizacije koji 
su započeli koncem siječnja 2015., završeni 
su u travnju ove godine. Prekinuti su bili je-
dino tijekom lanjskog srpnja i kolovoza, jer je 
ocijenjeno da u vrijeme turističke sezone oni 
mogu umanjiti prihode od turističke djelatnosti 
kojima se Vižinada sve više okreće. 

Radove je otežavala i prošlogodišnja izu-
zetno kišovita zima zbog koje radovi nisu mo-
gli biti izvedeni znatno ranije. Radove je izvo-
dila tvrtka Benčić d.o.o. iz Rovinja sa svojim 
kooperantima, dok je stručni nadzor obavljao 
Istrainženjering d.o.o. sa svojim suradnicima. 

 Planirana vrijednost investicije zbog do-
datnih radova s početnih 5,5 milijuna kuna, 
narasla je na 5,9 milijuna kuna. kada se toj 
cifri dodaju drugi troškovi kao što su nadzor i 
razna potrebna dokumentacija, vrijednost in-

kolektor nove kanalizacije dug je oko dva 
kilometra, a novi pročistač otpadnih voda ima 
kapacitet 400 ekvivalenata stanovnika što je 
duplo više od potrebnoga broja. Radi se o ure-
đaju visoke kvalitete pročišćavanja otpadnih 
voda, odnosno o trećem stupnju pročišćavanja 
čime se osigurava ponovno korištenje proči-
šćene vode za tehničku uporabu. Projektom je 
planirano da se tako pročišćena voda jednog 
dana može koristiti za navodnjavanje nogo-
metnog igrališta i drugih zelenih površina što 
će smanjiti troškove, a s druge strane jamčiti 
održivost i ekološku osviještenost.

Tijekom lipnja obavljen je tehnički pre-
gled te su utvrđeni nedostaci iz prve faze 
kanalizacijskog sustava koja je izgrađena još 
2008. i 2009. godine. Na zahtjev Hrvatskih 
voda bilo je potrebno ponovno ispitati i snimi-
ti taj dio sustava zbog mogućnost da se, zbog 
dugogodišnjeg nekorištenja pojave određe-
ne promjene ili oštećenja. To je ispitivanje 
pokazalo kako je na jednom dijelu došlo do 
ulegnuća, što je usporilo izdavanje uporabne 
dozvole. Uporabna dozvola izdana je u srpnju 
čime su se stekli svi preduvjeti za omoguća-
vanje priključenja na sustav.

Općinsko vijeće na svojoj sjednici odr-
žanoj 23. kolovoza, donijelo je odluke o od-
vodnji otpadnih voda na području Općine, o 
priključenju na komunalne vodne građevine 
i dalo Suglasnost na Ugovor o povjeravanju 
poslova upravljanja kanalizacijskim sustavom 
Vižinada tvrtki “Odvodnja” iz Poreča. Cijena 
odvodnje obračunavat će se po utrošenim 
količinama vode i naplaćivati kroz račun za 
utrošenu vodu. Za kućanstva će cijena iznositi 
2,20 kuna po metru kubičnom, dok će cijena 
za poslovne objekte biti nešto viša, 3,90 ku-
na. Prilikom priključenja, građani ne plaćaju 
naknadu za priključenje već samo naknadu 
za izdavanje posebnih uvjeta u visini od 300 
kuna i dužni su sukladno uvjetima sprove-
sti priključak na svojoj parceli do mjesta na 
kojem je predviđeno priključenje. Odvodnja 
Poreč će o svemu izvijestiti građane te se 
za sve informacije građani mogu obratiti u 
općinsku upravu. ■

vesticije iznosi oko 6,5 milijuna kuna. Najveći 
dio sredstava u iznosu od 4,2 milijuna kuna 
osiguran je od strane IPaRD programa. Dio 
investicije koji ne obuhvaća IPaRD oko 2,2 
milijuna kuna financira se sredstvima IVS-a 
iz buzeta, dok se ostatak sredstava pokriva iz 
kredita. Općina je po završetku projekta i po 

dobivanju uporabne dozvole podnijela zahtjev 
za isplatu sredstava iz IPaRD programa, koja 
bi se trebala uplatiti u općinski proračun do 
kraja ove godine čime će se zatvoriti obveza 
po kreditu prije vremena. Nakon uplaćenih 
sredstava, Općini će ostati oko pola milijuna 
kuna obveze po kreditu.

Prethodna stranica gore Novi pročistač.

Prethodna stranica dolje lijevo Sustav je 
financiran iz sredstava IPaRD programa

Prethodna stranica dolje desno Iskop novog 
kanalizacijskog sustava

Lijevo Za izvođenje radova koristi se suvremena 
mehanizacija.
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NOVI DETALjI NA KUćI 
MARASTON

Nakon što je u prvoj fazi rekonstrukcije ku-
će Maraston, budućeg kulturno-turistič-

kog centra Vižinade, sanirano njeno krovište, 
utvrđena statika zgrade te su uređene me-
đukatne konstrukcije, pristupilo se radovima 
koji ovom objektu daju potpuno novi izgled.

krajem prošle godine pristupilo se rado-
vima na postavljanju vanjske stolarije koje je 
provodio stolarski obrt Finestra iz Vižinade, 
a cijena radova iznosila je 157.666,00 kuna 
bez PDV-a. Početkom ove godine započeli 
su radovi na uređenju vanjskog balkona na 
koji je postavljena stara metalna ograda ko-
ja je u postupku restauracije poprimila novi 
sjaj. Ovaj detalj je kući Maraston donio novi 
izgled, a radove je izvodio bravarski obrt Vito 
iz Bajkini čija je vrijednost iznosila 18.000,00 
kuna bez PDV-a.

Ovim radovima završena je prva faza 
obnove zgrade i pripremljena je sva potreb-
na dokumentacija za drugu fazu uređenja i 
prenamjenu zgrade u zgradu javne i druš-
tvene namjene - kuluturno-turistički centar, 
za što je dana 16.03.2016. godine ishođena 
i građevinska dozvola. Dosadašnji su radovi 
financirani iz sredstava Ministarstva regio-
nalnog razvoja i fondova eU, Regije Veneto 
te proračunskim sredstvima pa će se na isti 
način tražiti sredstva i za financiranje druge 
faze ovog velikog projekta kojim će se prije 

Poslije uspješno dovršene I. faze 
rekonstrukcije kuće Maraston, budućeg 
kulturno-turističkog centra Vižinade, 
započeli su radovi na uređenju okoli-
ša zgrade koji je bio vrlo zapušten. 
Radovima je obuhvaćeno čišćenje oko-
liša od otpadnog i građevinskog mate-
rijala, zidanje potpornog kamenog zida, 
te uređenje parkirališne površine. Ovi su 
radovi započeli sredinom srpnja, a izvo-
dila ih je tvrtka Građevinarstvo Ritoša iz 
Ritošinog briga. Vrijednost ugovorenih 
radova iznosi 30.915,00 kuna s uklju-
čenim PDV-om. 

Parkiralište i 
potporni zid

svega oživjeti stari vižinadski trg i novim 
sadržajima biti motiv za jači društveni i tu-
ristički razvoj.

Naše fotografije pokazuju kako je kuća 
Maraston izgledala prije početka rekonstruk-
cije, a kako danas uz napomenu da je uređen i 
dio unutrašnjosti zgrade. U tomu dijelu zgra-
de, ove je godine održana i izložba fotografija 
20 godina Slatke Istre i prezentacija priprave 
kroštula, slastice koja je nezaobilazan detalj i 
zaštitni znak manifestacije. ■

Gore desno i lijevo U veljači 2016. godine kuća 
Maraston obogaćena je novom vanjskom stolari-
jom, a u travnju se dodaje novi detalj – obnovljen 
je balkon na fasadi zgrade.

Sredina Još u rujnu 2015. godine kuća Maraston 
očekivala je nastavak temeljitije obnovea. 

Dolje U kolovozu 2016. uređuju se potporni 
zidovi u dvorištu, kuća Maraston dobiva na sig-
urnosti, a dobiveno je nekoliko parkirnih mjesta.

ORIjENTACIjA RAZVOjA – 
UREĐENjE
SREDIŠNjEg TRgA
Iako još uvijek u fazi idejnog rješenja, sve 

više se razmišlja o konkretiziranju projekta 
uređenja središnjeg trga čime bi se stara 
jezgra Vižinade oplemenila, ali i osuvre-
menila i prilagodila zahtjevima modernog 
vremena. Takvi zahtjevi su postavljeni pred 
tim arhitekata koji bi Vižinadi trebali dati 
potpuno novo lice i njegovu višegodišnjem 
zanemarivanju konačno stati na kraj. 

Jedan od glavnih arhitekata u izradi 
idejnog rješenja trga ističe kako su na tr-
gu dvije školske zgrade od kojih jedna u 
funkciji nastave, crkva koja je, posebno za 
svetkovina, značajan povremeni pokretač 
sadržaja, kuća Maraston, budući centar 
kulturnog i turističkog života, te gradska 
lođa i poznata barokna battistelina šterna 
što su sve elementi o kojima treba voditi 
računa kod donošenja rješenja i konačnog 
izgleda trga. 

Središnji objekt budućeg trga svakako 
će ostati barokna battistelina šterna uz koju 
se mora uklopiti i gradska lođa koja je sada 
devastirana i koja u svemu ovome mora do-
biti zapaženije mjesto, kao uostalom i kuća 
Maraston čije je uređenje upravo dovršeno. 
Svi ovi objekti imaju velike potencijale i mo-
gućnost višestrukih namjena te će se voditi 

računa da do izražaja dođu svi objekti koji 
se već nalaze na trgu, njihove fasade i arhi-
tektonska rješenja jer se tu nalaze i zgrade 
bogatog povijesnog značenja. 

Vodilo se računa i o prometnoj regu-
laciji. budući da ovaj dio Vižinade karakte-
rizira blag promet koji ne utječe na funk-
ciju trga i ne ometa pješake, zadržalo bi 
se postojeće prometovanje uz određene 
preinake, a što će se utvrditi prometnim 
elaboratom. Prostor ispred crkve bit će 
ostavljen za pješake. Parkiranju vozila na 
trgu ne bi trebalo biti mjesta pa će se kroz 
detaljniju razradu osmisliti dio za parkiranje 
dok će se za veću parkirnu površinu pronaći 
povoljnija rješenja. 

Radi ugodnijih mikroklimatskih uvjeta, 
na trgu bi se zasadilo zelenilo koje bi blago-
tvorno djelovalo na kamene strukture trga. 
U obnovi će se koristiti različiti materijali i 
vrste istarskog kamena. Projekt se trenutno 
usklađuje s mišljenjima konzervatorskog 
odjela iz Pule te se planira svu dokumen-
taciju zgotoviti do kraja 2016. godine kako 
bi se što ranije stekli uvjeti za kandidiranje 
projekta prema raznim eU natječajima. ■

Na slikama Novi izgled glavnog trga.

Razvoj ideje bike centra Parenza-
na u Vižinadi naša je Općina prijavila 
na natječaj u okviru natjecanja Istrian 
Tourism Competition (ITC), a u orga-
nizaciji Start-Up udruge. Natječaj je to 
na kojem su timovi mladih stručnih i 
obrazovanih ljudi i studenata sa svih 
hrvatskih sveučilišta, rješavali slučajeve 
partnera koji su ih prijavili. Cilj je bio 
dobiti što bolje i konkretnije ideje za nji-
hovu realizaciju, u ovom slučaju našeg 
budućeg bike centra Parenzana. Pristi-
gla su rješenja čak četiri tima. Najboljim 
timom za ovaj poslovni slučaj progla-
šen je NiT (Nikolina Levak, Tea banko) 
koji je nagrađen svotom od 2.500 kuna. 
Drugo i treće mjesto osvojili su Power-
puff girls (Gabriela Makovac, Roberta 
Paoletić i Daria Ragus) i tim angelles 
(anđelina Horvat, Ines Jurčec) kojima 
su dodijeljene utješne nagrade. Prilikom 
dodjele nagrada načelnik Općine Mar-
ko Ferenac u svom obraćanju pohvalio 
je rad Start-Up udruge i istaknuo kako 
su ovakve inicijative dobre jer aktivno 
uključuju mlade u poslovni svijet te im 
daju priliku da primjene stečeno znanje. 
Izrazio je zadovoljstvo dobivenim ra-
dovima i istaknuo da su najbolji timovi 
dali rješenja razrađena do najsitnijih 
detalja pa očekuju njihovu realizaciju 
u budućnosti. 

Nagrade 
studentima za 
rješenje budućeg 
bike centra 
Parenzana
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KONAČNO 
ASFALT U 
ZABREgIMA

Radnici Građevinskog obrta “Šalić” u 
Vižinadi su obavili jedan značajan i 

zaista hvale vrijedan posao – asfaltiranje 
naselja Zabregi. Radovi su započeli krajem 
prosinca 2015. godine, a završili krajem 
svibnja 2016. godine. Nešto duže razdoblje 
praćeno kišom i nepovoljnim vremenskim 
uvjetima onemogućilo je da radovi budu 
izvedeni u planiranom roku, ali optimizam 
je prevladao i sve je bilo završeno s manjim 
zakašnjenjem. 

Prije polaganja same asfaltne trake, 
izvedeni su radovi izgradnje infrastrukturnih 
priključaka, polaganje energetskih instalaci-
ja, nastavak oborinske odvodnje s pripada-

KATA PeRKOVIĆ

U naselju Zabregi živi već nekoliko godina i jedna je 
od prvih koja je s obitelji doselila u ovaj kraj. Svjedok 
je svega što se ovdje događalo i kako je naselje raslo 
i razvijalo se. 

Parcele koje je Općina dodjeljivala pojedinim obiteljima 
postupno su se uređivale, nicale su nove obiteljske kuće, 
uređivale okućnice, nicali bazeni u dvorištima, govo-
ri gospođa Perković. Općina je svoje obveze ispunila. 
Dobili smo novu solarnu rasvjetu, koja je još uvijek u 
fazi probnog korištenja, asfalt je došao do svake obitelji, 

jućim rešetkama i slivnicima, te priprema 
podloge za postavljanje asfalta, postavljanje 
rubnjaka ceste i svega potrebnog što zahtije-
va ovakva vrsta posla. U konačnici izvedeno 
je asfaltiranje ceste ukupne površine 1.555 
m2, odnosno asfaltirano je ukupno 340 m 
ceste širine 4,5 odnosno 5 metara. Na ula-
zu u naselje postavljena je horizontalna i 
vertikalna signalizacija radi postizanja veće 
sigurnosti u prometu. Ukupna vrijednost 
izvedenih radova iznosi 527.248,13 kuna s 
uključenim PDV-om. Usluge građevinskog 
nadzora vršio je Danijel Simonetti iz tvrtke 
Istrainženjering d.o.o.

Vrlo zahtjevan teren za ovakvu vrstu ra-
dova, građevinari obrta Šalić uspješno su 
riješili, a raspoloživim su strojevima, zna-
njem i iskustvom, žiteljima Zabrega podarili 
kvalitetnije stanovanje. ako se u obzir uzme 
i nedavno riješena solarna javna rasvjeta, 
naselje Zabregi ovim je postalo jedno od 
ugodnijih mjesta za život u Istri.■

postavljene su sve infrastrukturne instalacije. Postali smo 
pravo moderno naselje izgrađeno baš po mjeri čovjeka. 

Mene osobno oduševljava jutarnji mir, tišina i priroda 
koja opija, zelenilo, blizina šume i vinograda, cvrkut ptica.

Ipak, postoje parcele na kojima se još uvijek ništa ne 
gradi, čijem uređenju treba posvetiti više pažnje. Urediti 
ih, očistiti od korova. Mogla bi u tome pomoći i Općina, 
kako bi sve izgledalo jednoobrazno, a račun ispostaviti 
vlasnicima zapuštenih parcela. 

Svejedno, mi smo ovdje prezadovoljni onim što je do 
sada učinjeno i zahvalni smo svima koji su u tome dali 
svoj doprinos.

Gore lijevo Do asfalta veoma zahtjevnim 
radovima.

Gore desno U konačnici - asfalt je stigao. 

Dolje asfalt u Zabregima.

IShOĐENA gRAĐEVINSKA 
DOZVOLA ZA gRADNjU 
DjEČjEg VRTIćA
čak sedam milijuna kuna planirano je u 

projekcijama općinskog proračuna za 
2016. i 2017. godinu kako bi se u Zabregima 
sagradio novi dječji vrtić. Jednoglasno 
su to odlučili vijećnici Općinskog vijeća 
te se temeljem idejnog rješenja inženje-
ra Dušana Rata i Branka Hojnika „Ratio 
gradnje“ iz Maribora krenulo u pripremu 
za izradu Glavnog projekta. Glavni projekt 
izradio je dipl.ing.arh. Darko Mirković iz 
tvrtke Rijekaprojekt inženjering d.o.o. iz 
kastva, a vrijednost projektne dokumen-
tacije ugovorena je na 137.800,00 kuna 
bez PDV-a.

Investitor, Općina Vižinada, izgrad-
njom ovakvog objekta želi na najbolji na-
čin dugoročno riješiti pitanje zbrinjavanja 
djece i omogućiti im ugodno vrijeme tije-
kom boravka u njemu, a isto to se želi i za 
zaposlenike koji će u vrtiću raditi. Stoga 

se od projektanata tražilo da već u tijeku 
projektiranja vrtića pronađu najbolja rješe-
nja za kvalitetu života, smanjenje troškova 
korištenja i potrošnje energije, odnosno da 
se posebno vodi računa o energetskoj učin-
kovitosti zgrade i njenog utjecaja na okoliš. 

Vižinadski dječji vrtić gradio bi se na 
prostoru Zabrega, realizirao bi se u dvije 
faze. Prvotno bi se izgradio objekt kojeg 
bi koristilo 55 polaznika, od toga 40 po-
laznika vrtićkog uzrasta u dvije skupine 
i jedna jaslička skupina s 15 polaznika. U 
drugom dijelu izgradnje, planira se gradnja 
još jednog odjela za djecu vrtićkog uzrasta 
i proširenje dječjeg igrališta pa bi vrtić u 
konačnici imao kapacitet za boravak 75 
polaznika. Osim toga vrtić bi imao i prostor 
za administrativno i odgojno osoblje, te 
gospodarski dio u kojem bi bila smještena 
kuhinja, spremište i kotlovnica. Projektom 

je predviđeno i uređenje vanjskog igrališta 
te okoliša zgrade s parkiralištem.

Za izgradnju dječjeg vrtića u Zabregi-
ma, Općina je 26. travnja ishodila građe-
vinsku dozvolu, te su razrađeni troškovnici 
temeljem kojih će se projekt prijaviti na 
natječaj iz Mjere 7.4. Programa ruralnog 
razvoja gdje je moguće dobiti do 90% bes-
povratnih sredstava.

Vezano za ovaj projekt i izgradnju no-
voga vrtića, načelnik Marko Ferenac je 
rekao „Lani smo započeli s idejom, posjetili 
slične niskoenergetske vrtiće, osmislili pro-
jekt i danas imamo građevinsku dozvolu. 
Zahvalni smo zbog toga projektantima, 
stručnjacima i svima koji su dali svoj dopri-
nos….a sad u borbu za europska sredstva 
kako bi naši najmlađi što prije dobili svoje 
mjesto za igru i odgojne aktivnosti“.■

Ovako bi trebao izgledati vrtić u Zabregima, a bit 
će potpuno ekološki i energetski učinkovit.

nOVI dječjI VrtIĆ
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NASTAVAK 
IZgRADNjE 
jAVNE
RASVjETE

Uspješno provođenje projekta moderni-
zacije javne rasvjete nastavljeno je na 

području cijele općine dogradnjom javne 
rasvjete na istom principu. 

U svibnju ove godine nabavljeno je 50 
novih LeD rasvjetnih tijela koja su postav-
ljena u naseljima baldaši, brig, Ferenci, Filipi, 
Grubici, Markovići, Mekiši, Narduči, Ohnići, 
Staniši i Vižinada. Također, na pojedinim 
pozicijama postavljeno je i desetak natrijevih 
rasvjetnih tijela koja zadovoljavaju svjetlo-
tehničke uvjete, a koja će se u skoroj buduć-
nosti zamijeniti LeD tijelima. Nova rasvjetna 

Obavještavamo javnost da je radi izvođenja radova na sanaciji klizišta „Žudetići“ 
županijska cesta ŽC 5209, dionica od Ponte Portona do Vižinade, privremeno zatvorena 
za sav promet u razdoblju od 16.08.2016. do 16.12.2016. godine. Promet će se regulirati 
privremenom prometnom signalizacijom, a za vrijeme izvođenja radova osiguran je obilazni 
pravac D44 Vižinada – Tićan – karojba – Motovun – Ponte Porton u oba smjera.

Zatvorena cesta do Ponte Portona

Vižinada iz dana u dan poprima 
sve ljepši izgled, a radovi na komu-
nalnom uređenju mjesta i dalje se 
nastavljaju. krajem srpnja postav-
ljen je sustav navodnjavanja u parku 
Zajednice Talijana, a na jesen će biti 
zasijana nova trava kako bi ova javna 
površina bila uvijek lijepa i uredna. 

Uređen park
kod zgrade ZT

Gore bolji uvjeti na Parenzani. 

tijela u vrijednosti od 175.000,00 kuna s 
uključenim PDV-om, nabavljena su od tvrtke 
Jadrolux d.o.o., a otplaćivat će se u 72 jed-
naka mjesečna obroka od 2.430,55 kuna što 
je izračunato svjetlotehničkim proračunom 
ostvarenja ušteda u utrošenoj energiji.

 Radove na izgradnji javne rasvjete izvo-
dili su Žiković d.o.o. iz Višnjana s kojim je 
sklopljen ugovor o održavanju javne rasvjete, 
obrt Građevinska mehanizacija Mekiš iz 
Vižinade te komunalni radnici vlastitog po-
gona Općine Vižinada koji su izvodili radove 
unutar svojih nadležnosti.■

NOVA 
PARKIRNA 
MjESTA

kroničan nedostatak parkirnih mjesta 
onemogućavao je vozačima da se kod 

nas duže zadržavaju, posebno otkako je u tu-
rističkoj sezoni porastao interes za Vižinadu. 
Općina je u tom smislu brzo reagirala pa je 
novim oznakama parkirnih mjesta uređeno 
nekoliko parkirališta. Na parkiralištu ispred 
općinske zgrade definiran je novi smjer kre-
tanja vozila, te je na taj način dobiveno više 
parkirnih mjesta, njih ukupno 21. Također, 
označena su i parkirna mjesta uz županij-

UREĐENjE PARENZANE U 
SURADNjI SA ŽUPANIjOM
Početkom godine, Istarska županija pot-

pisala je s gradovima i općinama Okvirni 
sporazum o zajedničkoj suradnji na održa-
vanju trase nekadašnje pruge Parenzane. 
Temeljem toga sporazuma, u travnju je pot-
pisan Ugovor o isplati tekuće pomoći jedini-
cama lokalne samouprave za provedbu za-
jedničkog održavanja trase Parenzane tijekom 
2016. godine.

Održavanje, koje je predmet potpisanog 
Ugovora, obuhvaća aktivnosti košnje i od-
stranjivanja viška vegetacije koja otežava ili 
onemogućuje normalno odvijanje outdoor 
aktivnosti duž Parenzane, te aktivnosti nasi-
pavanja i ravnanja podloge Parenzane. Osim 
toga, jedinice lokalne samouprave obvezale 
su se putem svojih komunalnih poduzeća 
ili na druge načine, o svom trošku provoditi 
redovito održavanje odmorišta na Parenzani 
koje obuhvaća prvenstveno aktivnosti redo-
vitog pražnjenja kanti za smeće te druge po-
trebne radnje.

Općina Vižinada je u sklopu redovitog 
održavanja, provela košnju duž cijele trase 
te je odstranjen višak vegetacije kako bi se 
omogućilo neometano bicikliranje i obavljanje 
drugih outdoor aktivnosti. kako su se tijekom 
dužeg kišnog razdoblja na pojedinim mjestima 
pojavile lokve i rupe, odstranjen je višak blata i 
zemljanog materijala, uređeni su oborinski ka-
nali te je postavljen zamjenski tamponski ma-
terijal i izvršeno ravnanje podloge. Radove je 
izvodio Uslužni obrt Ritoša iz Crklade s kojim 
je Općina sklopila Ugovor o izvođenju radova 
košnje zelenog pojasa uz nerazvrstane ceste 
na području Općine. Ovim je radovima znatno 
olakšano korištenje Parenzane kojom svakod-
nevno prolazi velik broj biciklista i rekreativaca.

Dionicu Parenzane od Vižinade do Saba-
dina, kojom prometuje turistički vlakić, duž-
na je održavati tvrtka Parenzana train d.o.o. 
sukladno Sporazumu o zajedničkoj suradnji 
sklopljenog između Istarske županije, općina 
i prijevoznika.■

sku cestu i na sporednoj cesti na potezu od 
sjedišta Zajednice Talijana do spomenika 
palim borcima NOb-a, a na spomenutim 
je dionicama postavljena i horizontalna si-
gnalizacija čime je uređeno prometovanje 
vozilima. Nekoliko parkirnih mjesta dobiveno 
je i uređenjem okoliša kuće Maraston pa je 
na taj način turistima omogućeno razgleda-
vanje starog centra Vižinade. Označavanje 
su provodili djelatnici tvrtke Istarske ceste 
d.o.o.■

Gore lijevo i desno Nova parkirna mjestu iza 
kuće Maraston te na Trgu ispred općinske 
zgrade.
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Uređenje prostora za kontejnere 
u koje bi se prikupljao kućanski otpad 
i kod nas je ozbiljno prihvaćeno. Na 
nekoliko lokacija diljem naše Općine, 
postavljeni su tzv. zeleni otoci, odnosno 
setovi raznobojnih kontejnera za od-
vojeno prikupljanje otpada. Ukupno je 
postavljeno 7 takvih otoka, a financirani 
su uz potporu Fonda za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost. 

Na taj se način želi zasebno odva-
jati komunalni otpad te je omogućeno 
odvojeno prikupljanje stakla, plastike, 
metala i papira. Svrha odvojenog saku-
pljanja komunalnog otpada po vrstama 
na izvoru nastanka, smanjivanje je koli-
čina otpada koji će se trajno odložiti na 
odlagalište i izdvajanje iz otpada onih 
kategorija koje se mogu materijalno 
i energetski iskoristiti. Na taj način 
smanjujemo onečišćenje vode, zraka 
i tla, odnosno čuvamo okoliš i ljudsko 
zdravlje.

Zeleni otoci 
za odvojeno 
prikupljanje otpada

“ZELENA ČISTKA”
I U VIŽINADI

Već u ranim jutarnjim satima na poziv 
iz Općine, ispred Doma kulture, okupilo 
se više volontera koji su s alatom i rukavi-
cama bili spremni započeti akciju. Najviše 
iz boćarskog kluba koji su prednjačili u 
poslovima. 

„Zelena čistka – jedan dan za čisti oko-
liš“, globalna je akcija usmjerena na podi-
zanje svijesti građana Hrvatske o važnosti 
osobne brige za okoliš. Gomilanje smeća 
je veliki problem današnjice koji direktno 
utječe na kvalitetu življenja ljudi, ali i stanja 
okoliša. Promjena navika svakog pojedinca, 
ali i organizacija, poduzeća i institucija, je-

dini je način da se očuvaju prirodne ljepote 
i dobra te osigura ljepša i zdravija buduć-
nost kojemu je cilj podizanje svijesti građana 
Hrvatske i njihova odnosa prema okolišu. 
akcija Zelena čistka organizirana je prema 
načelu: svatko očisti svoj kraj, a zajedno će-
mo očistiti cijelu HRVaTSkU!

Zajednička jednodnevna akcija čišće-
nja divljih odlagališta otpada Zelena čis-
tka najveći je ekološki volonterski projekt u 
Hrvatskoj. Svi lokalni napori povezani su za 
očišćeno i zelenije sutra. buđenje svijesti o 
stvaranju i važnosti odgovornog gospodare-
nja otpadom s ciljem očuvanja okoliša, priro-
de i planete Zemlje, koja je naše zajedničko 
dobro, prvi je korak na tom putu. 

Možemo biti ponosni što su i naši volon-
teri bili dio toga projekta.■

Povodom obilježavanja Dana planete 
Zemlje, a u sklopu akcije Zelena čistka, 

u subotu 23. travnja 2016. godine trebala se 
održati ekološka akcija čišćenja prometnice 
od Ponte Portona do Vižinade, ali je zbog 
lošeg vremena odgođena i održana je 30. 
travnja. Očišćeno je nekoliko lokacija divljeg 
otpada i time je ovaj prostor poprimio ljepši 
i ugodniji izgled. 

VIŽINADI 197.500 KUNA 
ZA IZRADU PROSTORNOg 
PLANA

Odlukom o utvrđivanju dodjele financij-
skih sredstava iz proračuna Općine Vi-
žinada od 7. ožujka 2016. godine, utvr-
đeni su korisnici kojima se temeljem 
Javnog poziva za financiranje programa 
i projekata od interesa za opće dobro iz 
Proračuna Općine Vižinada-Visinada u 
2016. dodjeljuje: 

U okviru Programa 
JAVNIH POTReBA U KULTURI 

1. Zajednica Talijana Vižinada 
za Program rada za 2016., 
45.000,00 kuna

2. Udruga dragovoljaca i 
veterana domovinskog rata 
Poreč, 5.000,00 kuna

U okviru Programa
JAVNIH POTReBA U SPORTU 

1. Planinarsko rekreativni klub 
slijepih IŽ Pula, 500,00 
kuna

2. kickboxing klub „king“ 
Program rada za 2016., 
9.500,00 kuna

3. Nogometni klub Vižinada 
Program rada za 2016., 
70.000,00 kuna

4. boćarski klub Vižinada 
Program rada za 2016., 
20.000,00 kuna

U okviru
SOCIJALNIH PROGRAMA 

1. Društvo invalida Poreč, 
1.000,00 kuna

2. Dom za odrasle osobe 
Motovun, Domski band 
glazbom protiv predrasuda, 
800,00 kuna

3. Udruga slijepih IŽ Pula, 
Zaštita i unapređenje života 
slijepih osoba u IŽ, 900,00 
kuna

4. Logos Media Pula, Djeca 
– prijatelji bijelog štapa , 
1.100,00 kuna

5. Sigurna kuća Istra Pula, 
Pomoć ženama žrtvama 
obiteljskog nasilja, 500,00 
kuna

U okviru Programa
OSTALe DRUŠTVeNe POTReBe 

1. Lovačka udruga „Fazan“ 
Vižinada, Izgradnja i odr-
žavanje lovnogospodarskih 
i lovnotehničkih objekata, 
25.000,00 kuna

Odluka o dodjeli 
financijskih sredstava

konzultacija s predstavnicima Zavoda za pro-
storno uređenje Istarske županije te su uzete 
u obzir odredbe iz novog županijskog prostor-
nog plana kao plana višeg reda. U listopadu 
se planira započeti postupak javne rasprave 
o Izmjenama i dopunama PPUO.

Nakon punih 12 godina, konačno se 
donose Izmjene i dopune Prostornog plana 
uređenja Općine Vižinada, čime će se stvo-
riti temelji za daljnji gospodarski razvoj naše 
općine.

krajem prošle godine na Općinskom vi-
jeću usvojen je i Program ukupnog razvoja 
Općine Vižinada za razdoblje od 2016-2020. 
godine čime se stvaraju pretpostavke razvoja 
općine, a to je temeljni dokument za povla-
čenje bespovratnih sredstava iz eU i drugih 
fondova.■

Programom ruralnog razvoja Republike 
Hrvatske za razdoblje od 2014. do 2020. 

godine, predviđeno je da se određena sred-
stva izdvoje i za sastavljanje i ažuriranje pla-
nova za razvoj jedinica lokalne samouprave. 
Općini Vižinada odobreno je ukupno 197.500 
kuna za izradu sustavnih Izmjena i dopuna 
Prostornog plana uređenja Općine Vižinada. 
Izrađivač plana je tvrtka Urbis d.o.o. iz Pule, a 
u međuvremenu su sagledane sve mogućno-
sti proširenja građevinskih područja naselja, 
izdvojena građevinska područja te mogu-
će realokacije, kao i odredbe za provođenje. 
Od posljednjeg donošenja PPUO Vižinada, 
u Općini Vižinada prikupljeni su brojni za-
htjevi građana (preko 140 zahtjeva) te su 
svi pregledani. Temeljem utvrđenih kriterija, 
nastojalo se maksimalno udovoljiti zahtje-
vima sukladno zakonskim mogućnostima 
prostornog planiranja. Odrađeno je nekoliko 

Gore Udruga Fazan jedna je od aktivnijih u Vižinadi.
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OBILjEŽAVANjE 
ZNAČAjNIh DATUMA

Gore desno Polaganje cvijeća kod spomenika 
palih boraca.

Na fotografijama redom prema dolje Vijenac 
na spomeniku palih boraca; Pripreme za 
prvomajsku budnicu; Prvomajski boćarski turnir; 
Rekreirali se mladi odbojkaši.

MjESTO ISTINE I PONOSA 
ISTARSKOg ČOVjEKA
Na Vrbanovici kod kaštelira, mjestu gdje 

je bila stacioirana 25. vojno-pozadinska 
stanica koja je tijekom drugog svjetskog rata 
bila značajno uporište u borbi protiv fašiz-
ma, a danas, kako reče edo Jerman dopred-
sjednik Udruge antifašističih boraca Istarske 
županije, mjesto istine i ponosa istarskog čo-
vjeka, obilježena je 72. godišnjica djelovanja 
ove vojno-pozadinske postrojbe i pogibije 
njenog borca Viktora Labinca.

Domaćin ovogodišnjeg druženja na 
Vrbanovici bila je Općina Vižinada, a okupila 
je zaista impozantan broj sudionika iz druš-
tvenog i političkog života Istre i Hrvatske, 
istaknutih antifašista i predstavnika udruga 
proizišlih iz Domovinskoga rata. Uz saborske 
zastupnike Željka Jovanovića, Peđu Grbina, 
Tulia Demetliku, i Giovannia Sponsu bili su 
tu i Valter Flego, župan Istarske županije, 
Mirko Buić, dopredsjednik Udruge boraca 
Domovinskog rata iz Poreča, Božo Štifanić, 
predsjednik Udruge antifašističkih boraca iz 
Poreča, edo Jerman, dopredsjednik Udruge 
antifašističkih boraca Istre, načelnici općina 
kaštelir-Labinci, Tar-Vabriga, Višnjan i kao 
domaćin načelnik Općine Vižinada Marko 
Ferenac koji je pozdravljajući goste naglasio 
je kako su ideali za koje su se antifašisti borili 
bili humanost, pravednost, ravnopravnost, 
socijalna pravda i bratstvo među ljudima, 

VrBanOVIca

što i danas može biti motiv i inspiracija za 
sadašnje i buduće djelovanje.

edo Jerman istaknuo je da je uvjeren 
da će antifašizam u Istri sigurno opstati, te 
pozvao sve prisutne da podrže antifašizam 
i ne dopuste da borba istarskih boraca u 
drugom svjetskom ratu bude zaboravljena. 
Iznio je podatak da je od ukupnog broja 
svih antifašističkih borca u Hrvatskoj njih 
više od 50 posto u Istri. Pročitano je pismo 
upućeno predsjednici Republike Hrvatske 
kolindi Grabar kitarović u kojem antifašisti 
ukazuju na jačanje desnih ekstremista što 
predstavlja veliku opasnost za Hrvatsku. 

Božo Štifanić je kazao da je zahvalju-
jući u prvom redu istarskim i hrvatskim 
antifašistima s Titom na čelu, Istra sjedi-
njena s maticom zemljom. Varaju se svi 
koji drugačije žele tumačiti antifašističku 
borbu, jer oni koji danas vrijeđaju i omalo-
važavaju Tita, moraju znati da se bez njega 
Hrvati u Istri nikada ne bi sjedinili sa svo-
jom domovinom. 

Mirko Buić, dopredsjednik UDVDR 
Poreč izrazio je spremnost za suradnju s 
antifašistima i svima koji žele svekoliki bo-
ljitak i napredak Hrvatske i rekao da njiho-
va udruga podržava vrijednosti stvorene u 
antifašističkoj borbi i domovinskom ratu 
- toleranciju, suživot i poštivanje različitosti 

s ciljem da budućnost cijele zajednice bude 
ljepša i sigurnija. 

 Istarski župan Valter Flego poručio je 
kako Istra antifašizam i njegovu baštinu živi 
svaki dan. Prvi u europi smo se borili protiv 
fašizma, rekao je Flego. bila je to borba za 
slobodu i jednakost u što moramo uputiti 
i našu djecu. Stoga nam nije svejedno ka-
da se na raznim skupovima izvikuju parole 
propalih totalitarnih režima i kada se to to-
lerira, moramo biti zabrinuti zbog stanja u 
Hrvatskoj. Nećemo nikada dopustiti da se 
antifašizam blati i zato je važno da i u ovo 
predizborno vrijeme treba ostati dostojan-
stven. Naše je da delamo, da razvijamo Istru 
kao modernu europsku regiju na temeljima 
antifašizma. Zajedništvo, kao što je ovo da-
nas predstavljeno na Vrbanovici, zajedno s 
braniteljima koji su obranili Hrvatsku. Volio 
bih da se tako razmišlja i radi i u ostalim 
županijama u Hrvatskoj i zbog nas i zbog 
naše djece. 

Druženje na Vrbanovici upotpunila je 
Limena glazba Zajednice Talijana Vižinade 
i Veronika, Maria i Valentina Baldini, čla-
nice dječjeg zbora Minicantanti s nekoliko 
glazbenih točaka. 

 Nije izostao ni tradicionalni fažol, a odr-
žan je i turnir u briškuli i trešeti te natjecanje 
lovaca u gađanju glinenih golubova.■

Lijevo Spomenik palom Viktoru Labincu.

Sredina božo Štifanić.

Desno Marko Ferenac.

U našoj općini velika pozornost poklanja 
se obilježavanju značajnih datuma iz na-

še bliže i dalje prošlosti. Vijećnici Općinskog 
vijeća to su shvatili kao svoju obvezu i u sva-
kom slučaju nastoje takvu tradiciju zadržati. 
Tako je bilo i ove godine. 

Praznik rada 1. svibnja, obilježili su prije 
svega eko akcijom u kojoj su već 30. travnja 
od smeća očistili dijelove Vižinade kako bi 
ovaj veliki praznik bio dočekan u što sve-
čanijem ruhu, a vijećnici su na spomenik u 
centru mjesta postavili vijence i cvijeće.

kako vrijeme nije bilo naklonjeno orga-
nizatorima, program je nešto reduciran, ali 
ipak je veći dio planiranoga odrađen. Limena 
glazba Zajednice Talijana odsvirala je tradi-
cionalnu budnicu pri čemu su posjetili sva 
mjesta Vižinadštine i svojom svirkom pod-
sjetili na dan kada su radnici tražeći svoja 
prava ukazali na svu nepravdu koja im je 
činjena. 

boćari su organizirali svoj turnir isto kao 
i igrači briškule i trešete, dok se dio najmla-
đih zabavio igrajući odbojku. Sve je začinjeno 
tradicionalnim fažolom u kojem su uživali svi 
koji su toga dana posjetili Vižinadu. 

Svečano su obilježeni 22. lipnja - Dan 
antifašističke borbe kao spomen na osnu-
tak prve naoružane antifašističke postrojbe 
u Hrvatskoj i okupiranoj europi u Drugom 
svjetskom ratu - Prvoga sisačkog partizan-
skog odreda i 25. lipnja Dan državnosti 

Republike Hrvatske kao sjećanje na dan 
kada je Hrvatski sabor donio povijesnu 
Ustavnu odluku o samostalnosti i suvere-
nosti Republike Hrvatske proglašavajući 
Republiku Hrvatsku samostalnom i neovi-
snom državom.

 Tim su povodom delegacije Općine 
Vižinada, koje su predvodili načelnik 
Marko Ferenac, zamjenik načelnika Oliver 
Arman, predsjednik Općinskog vijeća Đoni 
Šimonović, vijećnice i vijećnici Općinskog 
vijeća, predstavnici Udruge antifašističkih 
boraca i antifašista Poreštine te drugi građa-
ni, položila vijence na spomenik palim borci-
ma u Vižinadi i zapalili svijeće na središnje 
križeve na grobljima boje Polje i Sveti Vital. 

Istaknute su vrijednosti antifašizma koje 
treba njegovati i poštivati i sjetiti se svih 
koji su svojim životom platili cijenu naše 
slobode, a isto tako i svih poginulih i nestalih 
branitelja Domovinskog rata čijim žrtvama 
možemo zahvaliti da danas imamo slobodnu 
i samostalnu Državu Hrvatsku. 

I 4. kolovoza uoči Dana pobjede i do-
movinske zahvalnosti i Dana hrvatskih 
branitelja, položeni su vijenci i zapaljene 
svijeće kod središnjeg križa na grobljima 
božje polje i Sveti Vital. bio je to podsjetnik 
na 5. kolovoza 1995. godine kada Hrvatska 
vojska oslobodila okupirani grad knin u voj-
no-redarstvenoj operaciji Oluja.■
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CONTINUAZIONE DELLA
COLLABORAZIONE
VENTENNALE

IncOntrO della Banda d’OttOnI della cOmunItà
deGlI ItalIanI dI VIsInada e dI quella dI lIssOne

affreschi restaurati in parte anche da esperti 
italiani. 

L’incontro delle due bande è proseguito 
anche domenica, 24 aprile 2016 con la sfilata 
iniziata alle ore 11 dalla sede della Comunità 
fino alla piazza centrale situata tra la Chiesa 
di San Gerolamo, la vecchia e la nuova scuola, 
la vecchia cisterna e la casa Maraston resta-
urata recentemente. Le bande si sono esibite 
singolarmente ed assieme con dei brani pre-
parati per questa circostanza. 

Le bande hanno partecipato anche alla 
messa nella chiesa di San Gerolamo dove i 
rappresentanti della banda di Lissone hanno 
regalato al parroco Leonardo krakan un cro-
cifisso modellato artisticamente. Il concer-
to serale ha superato tutte le aspettative. Il 
programma ha entusiasmato il numeroso 
pubblico presente nella sala della Casa di 
cultura. Sono stati scambiati i regali e accor-
date simili visite. La Comunità degli Italiani 
di Visinada si è dimostrata ancora una volta 
un’ottima padrona di casa, fatto testimoniato 
anche dall’assessore alla cultura di Lissone, 

la signora anna Maria Mariani, dal sindaco 
di Visinada Marko Ferenac, dalla vicepresi-
dentessa della Regione Istriana, Giuseppina 
Rajko, come pure dai funzionari e dai nume-
rosi ospiti.■

Verso la fine di aprile Visinada ha ospitato 
la banda d’ottoni di Lissone “Consonanza 

Musicale” in provincia di Milano. La conti-
nuazione della collaborazione pluriennale 
di questa banda e di quella di Visinada risa-
le al periodo della Guerra patriotica iniziata 
dal parroco di allora, monsignor alojzije baf. 
D’allora gli incontri amichevoli incentrati sulla 
musica sono diventati sempre più frequenti. 
Gli amici di Lissone hanno contribuito anche 
ai primi successi della nostra banda donando 
una parte degli strumenti, del materiale musi-
cale e grazie anche a consigli preziosi. L’aiuto 
ricevuto ha fatto sì che le difficoltà iniziali 
vengano superate con maggiore facilità. 

Gli ospiti italiani sono stati ricevuto nella 
sede del Sodalizio dalla presidentessa Neda 
Šainčić Pilato e dal vicesindaco Oliver arman 
assieme ad altri funzionari della Comunità ed 
ai rappresentanti della banda. 

Dopo questo incontro caloroso e lo 
scambio dei doni, è seguito un breve incon-
tro, la visita del centro storico di Visinada e 
della chiesa di S. barnaba con i rari e pregiati 

Sopra a sinistra Tutti bi partecipanti al concerto.

Sopra a destra Scambio dei doni.

Sopra al centro Gentile accolienza in Comunita’.

Sotto Concerto davanti alla chiesa di San 
Girolamo.

CONCeRTO
e MOSTRA
DI DeCOUPAGe

In OccasIOne
dell’8 marZO 

LODI ALLA 
COMUNITA’ 
DeGLI ITALIANI DI 
VISINADA

Il cOnsOle Generale 
della rePuBBlIca 
ItalIana, Il sIGnOr PaOlO 
PalmInterI In VIsIta a 
VIsInada

Verso la fine di gennaio il comune di 
Visinada e la locale Comunità degli 
Italiani sono state visitate dal console 
generale della Repubblica Italiana, il 
signor Paolo Palminteri. Si è tratta-
to della sua prima visita ufficiale a 
Visinada. L’ospite importante è stato 
ricevuto dal sindaco marko Ferenac, 
dal suo vice Oliver arman, dalla pre-
sidentessa Neda Šainčić Pilato, dal vi-
cepresidente Fulvio Circota e dai soci, 
Margherita Poropat e Marino baldini, 
il primo europarlamentare istriano. 

Il sindaco ha informato il con-
sole dei progetti in atto nei parte-
cipano anche la Comunità locale e 

Come da tradizione, in occasione 
dell’8 marzo, Festa internaziona-
le delle Donna, la Comunità degli 
Italiani organizza il festeggiamen-
to con i protagonisti principali i 
Minicantanti, bambini che frequen-
tano la scuola materna e le elemen-
tari di Visinada accompagnati da qu-
elli più esperti e giù affermati i quali 
a sua volta avevano fatto i loro primi 
passi proprio nel locale coro di voci 
bianche. Di tutti loro, Ivan bottezar 
risulta avere il maggior successo. 
La tradizione ha avuto la sua con-
tinuazione anche quest’anno con 
un’esibizione davanti ad un pubbli-
co speciale, le mamme, le nonne, le 
insegnati. 

L’esibizione di Ivan bottezar 
e dei Minicantanti ha entuasia-
smato il pubblico. e’ stata questa 
un’occasione ideale per presentare 
al pubblico il vasto repertorio e la 
qualità che va in crescendo, sia per 
quanto riguarda il coro che i solisti. 
La maestra Dolores barnabà ha con-

cepito un programma che ha lascia-
to tutti a fiato sospeso, richiamando 
i cantanti sul palco diverse volte per 
gustarsi i meritati applausi.

Il nuovo edificio della Comunità 
ha aperto le porte a tante nuove 
attività per la gioia degli attivisti ma 
anche di tutti coloro che desiderano 
parteciparvi.

Da diverso tempo è attivo anc-
he il coro misto armonia diretto 
dal maestro Marko Ritoša esibitosi 
davanti ad un pubblico numeroso. 
Il coro ha confermato nuovamente 
un livello invidiabile di bravura mu-
sicale, in modo particolare con la 
composizione Terra magica.

La sezione femminile risulta 
molto attiva nell’apprendimento de-
lla tecnica del decoupage. Il corso 
guidato dalla signora ester Diklić, è 
stato rivolto all’abbellimento di di-
versi oggetti usando questa tecnica. 
In occasione dell’8 marzo sono stati 
esposti tutti i lavori. Le frequentatrici 
del corso hanno ricevuto il meritato 
diplomma, conferma che il loro im-
pegno non è stato inutile. Lo storico 
dell’arte il mr. sc. Marino baldini, ha 
elogiato tutti i lavori esposti.

La presidentessa della CI, Neda 
Šainčić Pilato, meritevole per le mo-
lteplici attività che si stanno svol-
gendo, anche in quest’occasione ha 

la Regione Veneto che li sostiene 
materialmente (restauro della casa 
maraston). Ha sottolineato che la 
Repubblica Italiana, le sue istituzioni 
e le sue associazioni hanno contri-
buito notevolmente allo sviluppo di 
Visinada. In questo senso, la nuova 
sede del sodalizio è sicuramente uno 
dei progetti maggiori. Ha ringraziato 
tutti per l’impegno dimostrato. 

Neda Šainčić Pilato che è sta-
ta la padrona di casa, rivolgendosi 
all’ospite importante ha sottolineato 
che la Comunità risulta il fulcro di 
tutti gli avvenimenti culturali, artistici, 
sportivi, economici e di altro genere, 
grazie anche all’ottima collaborazione 
con il comune. Nella visita alla sede, 
con gli auguri per un piacevole soggi-
orno, il console ha visitato la mostra 
sulle attività della Comunità realizza-
ta dai coniugi Marica i Slavko Ledić e 
la mostra dei lavori realizzati usando 
la tecnica del decoupage. I bambini 
della locale scuola elementare si so-
no esibiti con diversi brani anche in 
lingua italiana. katia Ferenac (cl. V) 
ha recitato una poesia di benvenuto, 
ana Marija Horvat e Gabriel Romeo 
Cvitko (cl. II) si sono esibiti in una 

Sopra Premi per il successo del 
corso di decoupage.

espresso la soddisfazione per il fatto 
che la sede del sodalizio sia diventa-
ta il centro della maggioranza degli 
eventi culturali del comune sottoli-
neando l’ottima collaborazione con 
l’amministrazione comunale e con 
tutti coloro che non sono associatil. 

La presidentessa ha invitato 
tutti coloro che desiderano ad inclu-
dersi in modo da dar sfogo al proprio 
talento ed alle proprie affinità.

Sotto I padroni di casa hanno 
accolto calorosamente il Console.

La mostra ed il concerto sono 
stati conclusi con il rinfersco ed un 
omaggio floreale alle presenti offer-
to dalla sezione locale del Partito 
socialdemocratico.■

scenetta intitolata „Chi cerca trova“. 
I Minicantanti e le sorelle Veronica, 
Maria e Valentina baldini ed te hanno 
cantato un paio di canzoni.

L’ospite ha visitato la casa 
Maraston in fase di restauro, il centro 
storico, la chiesa di S. barnaba con 
gli affreschi presentati dallo storico 
dell’arte, mr. Marino baldini. 

Concludendo la visita, conten-
to per essersi accertato dell’intensa 

attività del sodalizio, il console ha 
ringraziato i presenti, sottolineando 
che la cooperazione e la conviven-
za evidenti anche a Visinada sono 
proprio quello che sostengono sia 
la Repubblica di Croazia che quella 
Italiana.■
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LA BANDA 
D’OTTONI, IL 
CORO ARPA eD I 
MINICANTANTI
HANNO 
PReSeNTATO 
VISINADA IN TUTTA 
L’ISTRIA

materna ed elementare, alla vita delle 
persone anziane, alle associazioni ed 
alle organizzazioni, alla collaborazione 
con la chiesa, con le squadre sporti-
ve, con le città amiche dell’Istria, del 
Quarnero, della Slovenia, dell’Italia 
(Lissone, Limbiate, Vaprio d’adda, 
Venezia, Capodistria, Pirano, Isola...). 
Con la sua attività, la nostra Comunità 
sta plasmando la vita nella sua intere-
zza assieme al futuro di Visinada, dei 
paesi nella sua zona e nei dintorni, della 
Regione Istriana, ed infine, anche della 
Croazia, soprattutto nel segmento di 
un collegamento importante e prezioso 
con l’Italia ed in questo modo con tutto 
il mondo globale…

Il limite imposto dallo spazio ci 
rende impossibile effettuare una pre-
sentazione singolare di tutto quello che 
è successo presso la Comunità degli 
Italiani durante l’anno scorso perché 
questo richiederebbe lo spazio di tutto 
il nostro annuario. Per questo motivo 

ci accontenteremo elencando alcune 
attività che hanno caratterizzato l’anno 
scorso. 

Il tradizionale concerto Natalizio 
svoltosi il 27 dicembre 2015 presso la 
Casa di cultura ha visto esibirsi le bande 
d’Ottoni di Visinada e di San Lorenzo 
del Pasenatico, il coro „armonia“, i 
sempre benvenuti Minicantanti ed i 
solisti Cristina Lubiana ed Ivan bottezar. 

Nonostante la pioggia abbia ri-
dotto il programma del Primo maggio, 
la banda d’Ottoni ha realizzato il tra-
dizionale giro mattutino come pre-
visto sorprendendo i concittadini 
con un bel programma nonostante 
le avverse condizioni meteo. Il giorno 
14 maggio ad Isola hanno partecipato 
al 41° incontro delle orchestra di fiati 
dell’Istria esibendosi assieme ad al-
tre venti orchestre con un’esibizione 
notata da più di mille membri delle 
orchestre di fiati della Croazia, della 
Slovenia e dell’Italia. Il 4 giugno la no-
stra banda si è esibita anche al decimo 
Festival internazionale delle orche-
stre di fiati svoltosi a Lussinpiccolo. La 
nostra banda si è guadagnata l’onore 
di partecipare ad uno dei festival 
delle orchestre di fiati più prestigio-
si, grazie alla qualità delle esibizioni. 
Il 10 giugno a Visignano si è svolto 
il Festival delle canzoni d’infanzia 
al quale hanno partecipato i nostri 
Minicantanti. ana Vedriš ha ottenuto 

il primo posto, Veronica baldini il se-
condo. anche Demi bravar ha ottenu-
to un buon risultato.

Il tradizionale concederto di fine 
anno scolastico è stato fatto il 3 luglio 
con l’esibizione negli spazi della loca-
le CI del coro armonia, della banda 
d’Ottoni e dei Minicantanti con una 
serie di esibizioni solistiche. 

La nostra banda diretta da alen 
bernobić si è esibita a buie il 9 luglio 
nel corso della manifestazione “I suoni 
dell’estate” alla quale hanno partecipa-
to anche le bande di Trieste e quella di 
buie. Il 19 agosto la banda ha partecipa-
to anche al Festival internazionale del 
folcore LeRON a Dignano.

In occasione della presentazione 
del Presepe il 6 gennaio 2016, il coro 
armonia si è esibito a buie, mentre il 13 
febbraio in occasione di San Valentino è 
stata la volta di Castellier. Sono seguite 
le esibizioni al festeggiamento del com-
pleanno del coro misto di Momiano il 
7 maggio e la partecipazione al gran-
de concerto umanitario svoltosi il 21 
maggio a buie. 

Il coro armonia si è esibito anc-
he in occasione della manifestazione 
„Dolce Istria“ in occasione del concerto 
del complesso vocale Motovun e del 
coro arpa di Visignano assieme ai qu-
ali hanno presentato un paio di punti 
vocali.■

MOSTRA CON 
IL ReLATIVO 
OPUSCOLO eD IL 
CONCeRTO

e’ stato presentato anche l’o-
puscolo mostra intitolato „La Co-
munità degli italiani di Visinada 
– Un fiume di amicizia e di collabo-
razione“ redatto dai coniugi Marica 
e Slavko Ledić. La mostra è stata 
inaugurata dalla presidentessa della 
CI, la signora Neda Šainčić Pilato, 
mentre l’opuscolo è stato presen-
tato da mr. Marino baldini, storico 
dell’arte e primo europarlamentare 
istriano. 

Lui ha sottolineato l’impor-
tante contributo alla scena cultu-
rale e storica di Visinada che nel 
contempo testimonia anche una 
collaborazione proficua tra la co-
munità nazionale italiana e tutti gli 
altri abitanti del comune. I visitatori 
della mostra hanno potuto assistere 
anche ad un concerto preparato in 
modo impeccabile con l’esibizione 
di numerose canzoni italiane e cro-
ate composte apposta per l’inter-
pretazione corale...■
Sopra Inaugurazione della mostra 
e della presentazione del relativo 
opuscolo.

VERŠI PRAćENI gLAZBOM
I LIKOVNOŠćU
Susret čakavskih pjesnika Istre “Verši na 

šterni”, u Vižinadi je održan već 23. put, ali 
zbog kiše ne na samoj battistellinoj šterni, ne-
go u školskoj sportskoj dvorani OŠ Jože Šurana 
Višnjan, PŠ Vižinada. Na taj način barokna je 
šterna ostala uskraćena za pregršt pjesničkih 
izričaja kojima je i sama bila inspiracija i motiv. 

Na natječaj Gradske knjižnice Poreč pri-
javilo se 106 autora s 289 pjesama pisanih 
izričajima šireg čakavskog područja predstav-
ljajući time gotovo sve njegove varijante. 

Izbornik pjesama koje su uvrštene u 
ovogodišnju zbirku “Verši na šterni”, akade-
mik Tonko Maroević, za zbirku je odabrao 
55 pjesama od 54 autora. U predgovoru je 
naglasio da mu je pritom misao vodilja bila 
da se “...pjesništvo ne piše za antologije nego 
za iskazivanje dojmova, bilježenje doživljaja, 
zaustavljanje povlaštenih trenutaka, fiksira-
nje opsesivnih slika, odupiranje prolaznosti, 
artikulaciju sjećanja, konzerviranje verbalnih 
i običajnih iskustava sredine u kojima su djela 
stvarana, za konstituiranje nekog autonomnog 
mikrouniverzuma...,” a da je u određenim mo-
mentima prevladala i “stanovita živost ritma ili 
prirodnost govorenja...”. 

U 23. zbirci VeRŠI NA ŠTeRNI

zastupljeni su pjesnici:

Iris aničić bogi, Vera aničić, Zlatica ba-
las, eđidija baldini, Dubravka borić Jasna 
bulić, Sonja buljević, Sanja Depikolozva-
ne, Mladen Doblanović, Drago Draguzet, 
Nevenka erman, Silvija Faraguna, Jelica 
Fiorido, Majda Fradelić, Nada Galant, Dra-
gan Gortan, Josip Orlando Hrvatin, korina 
Juretić, Živka kancijanić, boris kazija, Jo-
sip klaić, Denis kontušić, Marija kovač, 
Dheeba kožljan, Dobrila kuzmić, Tonka 
Lovrić, Marijan Maraškin, Ida Marković, 
Vesna Miculinić Prešnjak, Vesna Milan, 
Neda Milenkovski, Malvina Mileta, Cvje-
tana Miletić, Tomislav Milohanić, Slavić, 
Daniel Mohorović, Suzana Mušković, 
Drago Orlić, ana Marija Pavlović, Marija 
Peruško, Vesna Petrić Terzić, Ivan Ivica Pi-
lat, Marija Pogorilić, Marija Ribarić, Paola 
Saganić, Jadranka Skorić, Ida Slijepčević 
Drenk, Marija Sošić, Dinko Sule, Sven 
Sušanj, Vlasta Sušanj-kopićeva, Marija 
Trinajstić božić i Đermano Vitasović. 

U obraćanju pjesnicima i nazočnoj pu-
blici, citirao je tršćanskog pjesnika Virgilia 
Giottija koji je kazao da je dijalekt „dragocje-
nost koju čuva samo za poeziju“. 

Na taj način dobivena je zbirka koja u 
kontinuitetu izlazi evo, već 23. godinu, a živa 
riječ pjesnika koji su govorili svoje stihove, 
nazočne ljubitelje poezije i lijepe čakavske 
riječi nikoga nisu ostavile ravnodušnim, če-
mu je doprinijela Limena glazba Zajednice 
Talijana Vižinada koja je kao i više puta do 
sada popratila pjesnike u njihovoj interpre-
taciji vlastitih stihova, a Sven Sušanj i Vlasta 
Sušanj-kopićeva izveli su nekoliko glazbenih 
točaka.

 Pjesnike su pozdravili i zahvalili na su-
djelovanju u stvaranju Zbirke i nazočnosti 
na manifestaciji načelnik Općine Vižinada 
Marko Ferenac i ravnateljica Gradske knjiž-
nice Poreč Irides Zović. 

Manifestaciju Verši na šterni uz orga-
nizatora Gradsku knjižnicu Poreč, i ove su 
godine podržali Ministarstvo kulture RH, 
Istarska županija i njezin Upravni odjel za 
kulturu.■

Gore Izbornik Zbirke akademik Tonko Maroević.

Dolje Glazbeni nastup u intermezu pjesničkih 
nastupa.

Krajnje dolje Pjesnikinja Sonja buljević.

Visinada si presantano al pubblico. 
In occasione della mostra e della 
pubblicazione dell’opuscolo „La 
Comunità degli italiani di Visinada 
– Un fiume di amicizia e di colla-
borazione“ è stato organizzato il 
concerto al quale si sono esibiti i 
cantanti locali Ivan bottezar, Vero-
nica, Maria e Valentina baldini, il 
gruppo vocale armonia diretto dal 

maestro Marko Ritoša e dagli ospiti, 
il gruppo vocale armando Capolic-
chio di Gallesano ed evergreen di 
Momiano. La mostra di fotografie 
è stata dedicata all’attività venten-
nale della Comunità, alle iniziative 
svolte dal sodalizio al seno della 
Repubblica di Croazia ed ai risul-
tati sul piano culturale, artistico e 
sociale. 

L’attività della Comunità degli Italiani 
è molteplice, tanto che è impossibile 
immaginare l’esistenza e lo sviluppo 
di Visinada senza il contributo della 
Comunità degli Italiani. 

In questo contesto un posto spe-
ciale spetta alla banda d’Ottoni, ai Mini 
cantanti, al coro „armonia“, alle mostre, 
alle conferenze, ai corsi di informatica, 
di lingue straniere, ai viaggi, agli spetta-
coli, a diverse ricorrenze, agli incontri, 
alla partecipazione alla vita della scuola 

Presso la CI di Visinada è stata rea-
lizzata la tradizionale festa in occa-
sione dell’avvento durante la quale 
ogni anno i soci della Comunità di 
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ODUŠEVIO NASTUP
KLAPE MOTOVUN 

20. slatka Istra

Dvadeseta po redu Slatka Istra, ove je godi-
ne potrajala čak tri dana. 

Već u subotu 13. kolovoza, u djelomično 
obnovljenoj kući Maraston, budućem centru 
kulturnih zbivanja Vižinade, otvorena je re-
trospektivna izložba fotografija s prethodnih 
19 manifestacija. Otvorio ju je Marko Ferenac, 
načelnik općine Vižinada i njezin predsjednik 
Turističke zajednice te pročelnica Jedinstvenog 
upravnog odjela Gordana Bottezar. Oni su 
ukazali na značaj ove manifestacije, govorili 
o povijesti „Slatke Istre“, predstavili povjeren-
stvo koje, u do sada gotovo neizmijenjenom 
sastavu, ocjenjuje kolače, pozvali nazočne na 
degustaciju izloženih primjeraka te u nepo-
srednoj prezentaciji vide kako istarske doma-
ćice spravljaju jedan od nezaobilaznih slatkiša 
svih istarskih fešta – kroštule. 

Na sam blagdan, 15. kolovoza na 
božjem polju, tradicionalnom mjestu 
hodočašća velikog broja katoličkih vjer-
nika, održano je euharistijsko slavlje koje 
je uz koncelebraciju domaćeg župnika 
Leonarda Krakana i velečasnog Ivice 
Šušnjare predvodio Sergije Jelenić. U 
popodnevnim i večernjim satima odr-
žana je izložba oldtajmera te zabavna 
večer uz nastup mladih pjevača Istre iz 
Udruge mali veliki mikrofon, grupe Ma-
uro Staraj i La Banda i Tu i tamo benda.

Euharistija na 
Božjem polju

Naglašeno je da je Slatka Istra izložba 
tradicionalnih istarskih kolača, manifestacija 
koja njeguje tradiciju istarskog slatkog kuli-
narstva, a u projekt su uključeni domaćini i 
domaćice ( ima i muškaraca koji peku kola-
če!) iz cijele Istre pa i šire – kvarner, slovenski 
dio Istre.

Ova je večer poslužila da organizatori 
manifestacije stručnom Povjerenstvu dodi-
jele prigodne zahvalnice, a dobili su ih Irena 
Janko, Bruno Šimonović, Stanislav Poropat, 
Pino Vorić, Vesna Medvedec i Antonio Vekić 
najmlađi član Povjerenstva kojemu je tek dva-
naest godina.

Večernji je program u 21 sat započeo 
nastupom na Šterni, uz fritule i kroštule, 
Klape Motovun te gostiju – umjetničkih zbo-
rova Zajednice Talijana Arpa iz Višnjana i 

Gore lijevo klapa Motovun ponovno oduševila.

Dolje lijevo Nagrađeni članovi žirija za 
dugogodišnje ocjenjivanje slastica na Slatkoj 
Istri.

Dolje desno Demonstracija spravljanja kroštula.

NA ŠTERNI 240 IZLOŽAKA 
TRADICIONALNIh KOLAČA
Na poznatoj battistellinoj šterni 14. kolovo-

za našlo se čak 240 uzoraka kolača koje 
su domaćice širom Istre poslale na prosudbu. 
Na taj način Povjerenstvo u sastavu Irena 
Janko, Stanislav Poropat, Vesna Medve-
dec, Pino Vorić, Branko Šimonović i Antonio 
Vekić, imalo je priliku kušati i ocijeniti devet 
kategorija kolača (vrsta slastica) i donijeti 
prosudbu koja je od svih u pojedinoj katego-
riji najboljeg okusa, mirisa i izgleda i kojoj će 
pripasti prigodna priznanja i nagrade.

Tako je ocijenjeno da su najbolje fritu-
le Leticije Šestan, kroštule Vesne Škofić, 
a pinca Jolande Fatorić. Najbolje povetice 
izradila je Rita Ritossa, pandešpanj Suzana 
Dešković, a bucolaj Rosa Jugovac. Ljerka Ćus 
izradila je najbolje breskvice, Nadja Matković 
paštine, a Tihana Šegon cukerančiće.

Na poziv Turističke zajednice Gra-
da Poreča, Turistička zajednica Općine 
Vižinada predstavila je tradicionalne 
istarske kolače odnosno Slatku Istru 
na trgu u Poreču povodom snimanja 
emisije za program Retequattro tali-
janske TV kuće Mediaset. Ovu emisiju 
koja je emitirana u razdoblju od 3. do 
6. svibnja 2016. godine vodi popularni 
Davide Mengacci, a inicirao ju je milan-
ski ured Turističke zajednice Hrvatske. 
Pretpostavlja se da je emisiju pratilo 
oko 8 milijuna gledatelja iz cijele Italije.

Odlična promocija na 
talijanskoj televiziji

Posebno priznanje pripalo je Udruzi za 
skrb oboljelih od celijakije Istarske županije 
za sudjelovanje i veliki doprinos očuvanju 
tradicije istarskih kolača i izradu kolača bez 
glutena. 

Vižinadski poljoprivredni proizvođači izlo-
žili su svoja najbolja, višestruko nagrađivana 
vina i maslinova ulja, među kojima u prvom 
redu obitelji Rossi, Deklić, Sossich, Pilato, 
Arman, Fatorić, Geržinić, Gašparini, Ferenac 
i mnogi drugi… koja su se mogla i kušati. 

Limene glazbe Zajednice Talijana Viži-
nada i Sveti Lovreč promenadnim koncertom 
otvorile su sva događanja na šterni, a zatim 
su nastupile mlade maržoretkinje iz Višnja-
na koje su na nedavnom prvenstvu europe u 
Slovačkoj zauzele drugo mjesto.

Gore lijevo Na štandu nagrađenih za ovu godinu.

Gore sredina Višnjanske maržoretkinje u kojima 
nastupaju i neke naše djevojčice.

Dolje Ivan Zak s razdraganom publikom.

Armonia iz Vižinade. Umjetnički voditelji 
svih sudionika ove glazbene večeri je profe-
sor Marko Ritoša. 

Mnogobrojni gosti sa zanimanjem su 
slušali njihove nastupe i gotovo svaku točku 
nagrađivali dugotrajnim pljeskom. Doista, 
doživljaj za pamćenje.■

Okućnica Mare i Mariana Lubiana pro-
glašena je najljepšom u cijeloj općini dok je 
obitelj Pilato dobila priznanje za najljepše 
uređen okoliš kuće za odmor.

U Show cookingu, u spravljanju fritula 
natjecale su se četiri ekipe s po tri člana, a 
pobjedu je žiri u kojem je bila i naša poznata 
slastičarka Dragica Lukin, dodijelio ekipi Li-
mene glazbe iz Svetog Lovreča.

Za doprinos očuvanju tradicije spravlja-
nja istarskih kolača te dugogodišnju pomoć 
i promociju Slatke Istre, Turistička zajednica 
Vižinade dodijelila je zahvalnice Riti Arman, 
Branki Mekiš, Jolandi Fatorić, Orieli Fatorić, 
Đini Pilato i Liliani Milanović.

Sve prisutne koji su noć proveli u zabavi i 
plesu zabavljali su Ribalda bend te Ivan Zak, 
čiji je koncert putem holograma istovremeno 
prikazan i u Novalji.■
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VIŠE OD 1300 BICIKLISTA
I PjEŠAKA

OdrŽana je I dVadeseta rekOrdna ParenZana

Dvadeseta po redu Parenzana bila je po 
svemu rekordna. Sudjelovalo je ukupno 

1311 natjecatelja - 760 biciklista rekreativa-
ca, 234 pješaka i 317 biciklista profesionala-
ca. Došli su iz svih krajeva Hrvatske, zemalja 
okruženja, europske unije pa i oni iz SaD-a 
i kanade da bi stazu dugu 46,7 kilometara 
provezli na biciklu ili onu u dužini oko 10 ki-
lometara nazvanu “Srce Vižinade” propješa-
čili, a svi uživali u čarobnim ljepotama i kra-
jolicima jesenske Istre. Jer, staza ih je vodila 
od Vižinade do Tićana, karojbe, Motovuna, 
dolinom rijeke Mirne, do Istarskih Toplica, 

Livada, ponovno Motovuna, Ponte Portona 
do cilja u Vižinadi.

Popratile su je i druga događanja: snima-
nje milenijske fotografije Šime Strikomana, 
izložbe likovnih i literarnih radova polaznika 
dječjeg vrtića i Osnovne škole Jože Šurana 
Višnjan, PŠ Vižinada, Foto izložba “20 godina 
biciklističkog maratona Parenzana”, promo-
cija brošure “20 godina Parenzane”, nastup 
popularnog Šajete, koji je i redoviti sudionik 
samog maratona, a ovoga je puta promovi-
rao i buduću himnu Parenzane. Uz istarskog 
župana Valtera Flegu, koji je također na bi-

Nagrađeni su i najstariji učesnici maratona, 
a ovoga puta to su bili Ivan Blažina iz Pule i 
Silvano Barbić iz Pazina. 

Flavio Ferenac iz Ohia, SaD, Mariah Lynn 
Jonson iz New Yorka, SaD i Judith Mayrojie 
Down iz kanade bili su “najudaljeniji” sudionici 
za što su dobili priznanje organizatora. 

Priznanja su pripala ekipi BBK Bujština, 
kao najbrojnijoj te udrugama slijepih IŽ, pen-
zionera “Galija” iz Poreča i grupi GeO iz Pule. 

Ukupni pobjednik Parenzane ove je godine 
bio Antonio Stanko Perković.

U ženskoj konkurenciji do 39 godina, naj-
bolja je bila Antonela Ferenčić, a u kategoriji 
preko 40 godina Nataša Srdoč.

U muškoj konkurenciji u kategoriji do 19 
godina, pobijedio je Carlo Jurišević, 20 do 29 
godina Antonio Stanko Perković, 30 do 49 
godina Milan Mesić, 50 do 69 godina Željko 
Srdoč, a preko 70 godina Franko Zrinščak.

Zahvalnice povodom 20. obljetnice odr-
žavanja rekreativnog biciklističkog marato-
na “Parenzana” za dugogodišnju pomoć i 
doprinos organizaciji dodijeljene su: Nikoli 
Matiću, Zvonimiru Blaževiću, Dariju Baldašu, 
Upravnom odjelu za turizam Istarske župani-
je, Turističkoj zajednici IŽ, Turističkim zajed-
nicama grada Poreča i općina Tar - Vabrige i 
Oprtlja, Hrvatskom biciklističkom savezu i 
Gordani Bottezar. 

Svim sudionicima pripale su prigodne me-
dalje, majice maratona, okrepa tijekom vožnje 
na okrepnim stanicama i ručak na kraju utrke, 
a imali su prigodu kušati čak četiri rođendan-
ske torte koje su natjecateljima i gostima po-
dijelili župan Valter Flego i načelnik Općine 
Vižinada Marko Ferenac.

 Još jednom se pokazalo da nije slučaj-
no da se ovaj maraton vozi pod motom PUT 
ZDRaVLJa I PRIJaTeLJSTVa i da je to ma-
nifestacija koja se uklapa u nastojanja da se 
promoviraju prirodne, gastronomske i mnogo-
brojne druge turističke vrijednosti unutrašnje 
Istre i produženje turističke sezone.

Treba napomenuti da je ovoga dana vože-
na i treća etapa međunarodne utrke profesio-
nalaca MTb Parenzana u dužini od 55 i 77 ki-
lometara u kojoj je sudjelovalo 317 natjecatelja 
i kojoj je moto turizam uz rekreaciju i sportsko 
natjecanje atraktivnim krajolicima. Utrka je 
uvrštena u kalendar Međunarodne biciklističke 
federacije i u kalendar Hrvatskog biciklističkog 
saveza za XC Maraton kup Hrvatske za 2015. 
godinu.■

Gore lijevo Nagrađeni natjecatelji.

Gore desno Zvonko blažević pokrenuo je utrku.

Dolje lijevo I profesionalci su bili u velikom broju.

Dolje desno čak četiri torte za sve prisutne.

kada je daleke 1996. godine, tadašnji predsjednik Turističke zajednice Vižinada, Dario 
baldaš, iznio ideju da organizira biciklističku utrku trasom tek prokrčene i očišćene nekadašnje 
željezničke pruge kojom je prometovao vlak povezujući Poreč s Trstom, nije ni slutio da je zako-
trljao lavinu koju će biti nemoguće zaustaviti. Naime, željelo se na primjeren i originalan način 
sudjelovati u obilježavanju Dana općine pa je utrku biciklista nazvao “Trofej Svetog Jeronima” 
na čiji blagdan se taj dan i obilježava.

Parenzana je danas najmasovnija biciklistička utrka u Hrvatskoj. Lani je startala već 20. 
put, a Vižinada je postala nezaobilazna destinacija na karti biciklističkog svijeta. Sudjelovalo je 
više od 1300 sudionika, 760 biciklista rekreativaca, 234 pješaka i 317 biciklista profesionalaca. 
I na kraju naglasimo da se Parenzana održava pod motom “Put zdravlja i prijateljstva” i du ju 
organiziraju Općina Vižinada i njena Turistička zajednica, a od samog početka manifestacije 
pokrovitelji su Turistička zajednica Istarske županije, Upravni odjel za turizam IŽ, TZ Grada 
Poreča i Tar-Vabrige, a potpomažu je susjedne općine kojima prolazi trasa Parenzane te mno-
gobrojni sponzori. 

Dvadeset godina Parenzane

Da je Vižinada sve poželjnija turistička destinacija govore podaci Turističke zajednice po 
kojima je u 2016. godini do 31. kolovoza boravilo ukupno 3.741 gostiju što je čak 23% više nego 
u istom razdoblju prošle godine. Ovogodišnji su gosti ostvarili ukupno 29.919 noćenja što je 
više za 18% nego lanjske godine. Gosti su uglavnom stranci kojih je 95 posto, dok je domaćih 
tek 5 posto, a prosječno borave 8 dana.

Najveći udio inozemnih noćenja na području Turističke zajednice Vižinada, ostvarili su gosti 
iz Njemačke (14.445 ili 15% više u odnosu na prethodnu godinu), Ujedinjeng kraljevstva (2.588 
ili 77% više u odnosu na prethodnu godinu), austrije (2.110 ili 8% više u odnosu na prethodnu 
godinu), Nizozemske (1.531 ili 5% više u odnosu na prethodnu godinu) i belgije (1.249 ili 6% 
više u odnosu na prethodnu godinu). Ovih pet emitivnih tržišta sudjeluje s udjelom od 73% u 
ukupnom broju ostvarenih noćenja, a najveći porast u dolascima i noćenjima ostvarili su gosti 
iz Velike britanije i Sjeverne Irske. 

Promatrajući rezultate može se zaključiti da će ovo biti još jedna uspješna turistička sezona, 
a po svemu sudeći i rekordna. 

Rekordna turistička sezona

ciklu sa suprugom provezao trasu maratona, 
među gostima su bili mnogobrojni načelnici 
i gradonačelnici susjednih gradova i općina 
te predsjednik biciklističkog saveza Hrvatske 
gospodin Martin Čotar. 

Program je započeo snimanjem 488. mi-
lenijske fotografije Šime Strikomana čiju je 
temu - maketu lokomotive stare uskotračne 
željeznice s natpisom VIŽINaDa osmislilo oko 
1000 sudionika manifestacije.

Svoju dionicu Parenzane provezla su i dje-
ca dječjeg vrtića Vižinade, koja su kao najmla-
đi sudionici utrke dobili posebno priznanje. 
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USPjEŠNO PROVEDEN I PREDSTAVLjEN 
PROjEKT OZ-biljno

Oš jOŽe šurana VIšnjan, Pš VIŽInada

U osnovnoj školi uspješno je, uz potporu 
Istarske županije, a u sklopu progra-

ma Institucionalizacije zavičajne nastave, 
proveden projekt OZ-biljno pod zajednič-
kim nazivom: IZMeĐU MIRISA ZeMLJe I 
KRUHA - ZRNO ŽITA I SOLI. Zamisao je 
bila da se kroz četiri faze izvedbe projek-
ta, najmlađima na njima primjeren način, 
ukazuje na vrijednosti zavičaja, njegovanje 
ljubavi prema svemu što im zavičaj pruža 
i što su oni sami dužni činiti da bi mogli 
uživati u blagodatima koje su generacijama 
stvarali njihovi prethodnici. 

Prva je faza bila posvećena jeseni, plo-
dovima zemlje i kruhu. Vrijedne učiteljice: 
Loredana Koraca, Ana Pahović, Barbara 
Gavranić, Irena Ivančić i Marica Ledić s 
učenicima su osmislile i uredile školu ta-
ko da je svaki njezin kutak odisao bojama 
jeseni, a odgovarao je prvoj temi - Miriše 
kruh, dunja i smokva, opija mošt i sunce, 
radost jeseni…

Već od prvog radnog dana nove školske 
godine, u školi se užurbano pripremalo za 
realizaciju ovoga projekta. Sve učionice, 
holovi, ulazi, stubišta odisali su plodovima 
jeseni, voća, povrća, ukrasnog i ljekovitog 
bilja, proizvoda poput kruha, domaće tje-
stenine, džemova, pekmeza, sokova, čajeva, 
plakata i misli posvećenih prirodi i zaviča-
ju, učeničkih likovnih i literarnih radova u 
kojima se s mnogo emocija i umjetničkog 
izričaja i s puno ljubavi govori o Istri, pri-
rodnim ljepotama i bogatstvu krajolika koji 
nas okružuje. 

U drugoj fazi posvećenoj blagdanu 
božića i zatišju u svijetu prirode, odgovore-
no je na temu - Miruju zemlja i ruke, Božić 
daruje početak..., a realizirano je u vrijeme 
adventa. Tako su na blagdan Svetog Nikole 
svoj djeci podijeljeni darovi koje je osigurala 
Općina Vižinada, škola je ukrašena božić-
nom dekoracijom, učenici su tijekom slo-
bodnih izvannastavnih aktivnosti izradili niz 
ukrasa kojima su oplemenili školski prostor. 
Likovni, literarni i ini praktični radovi posve-
ćeni su božiću, prirodi koja uranja u zimski 
san i svijet koji odiše slikama djetinjstva, 

malenih radosti, brige za bližnjega, svijeta 
u kojem živimo i svijeta u koji kročimo. 

Zabilježili smo misao koja zorno osli-
kava ovaj dio projekta iskazanu riječima: 
„Pustimo zemlji vrijeme za odmor i san”.

Drugo polugodište i treći dio projekta 
proveden je u prirodnom okruženju.

Vrijeme sjetve, rasta i ljubavi moto je 
pod kojim je izveden, a učenici su proveli na 
terenu stječući znanja na koji način reagira 
priroda nakon dubokog zimskog sna, što je 
to što joj daje toliku snagu i ponovni život, 
kako čovjek reagira u cilju da iskoristi sve 
njene blagodati, upoznali se s proljetnim 
radovima u vrtovima, vinogradima, voćnja-
cima, njivama, šumama i vodnim tokovima, 
što se događa sa životinjskim svijetom u 
simbiozi s okolišem, kako se i sami osjećaju 
u promatranju rađanja novih života… Sve su 
to izrazili nizom uradaka literarnog, likov-
nog i praktičnog sadržaja. Nastali su na taj 
način cvjetni aranžmani različitih ukrasnih 
i ljekovitih biljaka, pripravci različitih napi-
taka, rukotvorine od prirodnih i ekoloških 
materijala, literarni i likovni sadržaji, a sve 
je to još jedanput oplemenilo ionako ugo-
dan ambijent školskog prostora.

četvrti su dio projekta nazvali: 

Od žitnog do Jadranskog mora - ra-
ste kaloper, smilje, kadulja i mažurana, 
maslačak i kopriva, čuvarkuća i lavanda, 
žetva briše znoj raskošnoj kolijevci zemlje.

Ovaj dio prezentiran je kroz kviz zna-
nja koji je osmislila voditeljica projekta 
Loredana Koraca, a u kojem su učenici 
pokazali što su tijekom ovih godinu dana 
naučili. 

Predstavili su i knjižicu LJeKOVITO 
BILJe PAReNZANe u kojoj su prezentirali 
istražene autohtone biljne vrste našeg po-
luotoka uz Parenzanu, s posebnim nagla-
skom na ljekovito bilje, loze, voće i povrće i 
njihovu primjenu u svakodnevnoj uporabi.■

U pazinskom Spomen domu svo-
je su programe prezentirale 24 škole. 
Smotra je održana pod motom ŠkOLe 
U SRCU ZaVIčaJa uz izložbu i pri-
godan kulturno-umjetnički program 
kojem je domaćin bila pazinska OŠ 
Vladimira Nazora. Svečanosti je na-
zočio istarski župan Valter Flego koji 
se u svom pozdravnom govoru vrlo 
pohvalno izrazio o prezentiranim pro-
jektima, a osobno je svim sudionicima 
u projektu uručio zahvalnice dok je 
pročelnik za kulturu IŽ Vladimir Torbi-
ca istaknuo dobre rezultate i veliki rad 
i entuzijazam svih sudionika projekata 
i najavio da će se s njime i nastaviti ne 
samo u osnovnim, nego i u srednjim 
školama. 

Na ovoj smotri učiteljice Loredana 
koraca i ana Pahović, s učenicima su 
prigodno osmislile i postavile izlož-
beni prostor koji je zaokupio značaj-
nu pažnju svih koji su ga posjetili, a 
projekt OZ-biljno, OŠ Jože Šurana, PŠ 
Vižinada prezentirali su učenici Maria 
baldini, Neva blažević, Gabriel Cvitko, 
Leon Geržinić i emili Šimonović. 

I u Pazinu su posjetitelji imali 
prigodu kušati čaj od melise i gloga, 
pogledati knjižicu LJekOVITO bILJe 
PaReNZaNe, pročitati i pogledati niz 
izloženih literarnih i likovnih radova 
ostvarenih na temu biljnoga svijeta 
Istre i ljubavi prema mirisima i bogat-
stvu zavičaja. Posjetitelji su se zain-
teresirali i za dječjim rukama oslika-
ne platnene eko torbice s motivima 
pojedinih biljaka koje rastu uz slavnu 
Parenzanu. 

Lijevo gore U izvannastavne 
aktivnosti uključeni su i roditelji 
učenika.

Lijevo dolje Učiteljice su pomagale 
i objašnjavale što je bilo potrebno.

TRI ŠKOLe, DeSeT 
RADIONICA,
STOTINU PeDeSeT 
SUDIONIKA

tjedan IZVannastaVnIh 
aktIVnOstI u OsnOVnOj 
škOlI jOŽe šurana 
VIšnjan

Doživljavamo, osjećamo, učimo život 
rukama...Istražujemo, zabavljamo se, 
primjenjujemo znanja na drugačiji na-
čin, a pritom stvaramo! Osnovne su to 
karakteristike koje su pod zajednič-
kim motom “RUke” obilježile Tjedan 
izvannastavnih aktivnosti u Osnovnoj 
školi Jože Šurana Višnjan i njenim 
područnim školama u kašteliru i 
Vižinadi.

Učenici svih razreda sve tri škole 
i njihovi roditelji, uz asistenciju vodite-
lja radionica, učitelja škole, sudjelovali 
su u realizaciji ranije definiranih radio-
nica i na taj način pokušali kreativno i 
s puno emocija i entuzijazma iskazati 
svoje talente, znanje i mogućnosti. 

U takvom ozračju u Vižinadi je 
učiteljica Barbara Gavranić vodila 
radionicu eko slike, u kojoj je trebalo 
izraditi zidnu sliku od oblutaka i pri-

rodnih materijala, a Mirjana Sirotić 
radionicu u kojoj su sudionici izradili 
vaze u obliku istarskih motiva (kažun, 
bunar, šterna), a gotove uratke obo-
gatili su sadnjom proljetnica (jaglac, 
ljubičica). Učiteljica Marina Pacenti 
pokazala i s učenicima i njihovim rodi-
teljima vodila keramičarsku radionicu 
iz koje su na kraju izašli radovi - raznih 
vrsta i oblika zdjelica s prigodno osli-
kanim motivima. 

Tijekom tjedna izvannastavnih 
aktivnosti, u sve tri škole bile su po-
stavljene izložbe literarnih, likovnih i 
novinarskih radova, kreativni izlošci 
s pojedinih nastavnih predmeta ra-
zredne i predmetne nastave - lektire, 
tehničke kulture i biologije, a u našoj 
školi i izlošci eko skupina. 

U svim su radionicama korišteni 
uglavnom prirodni, ekološki čisti i ob-
novljivi materijali.

Opći je dojam da su ovakva do-
gađanja potrebna, da se njima ostva-
ruje izuzetna koordinacija roditelja, 
djece, škole i lokalne zajednice.■

CHAGALL NA DAR 

najBOljI učenIcI u rOVInju delicije i specijaliteti tipične istarske 
kuhinje. Škola je omogućila da svi 
učenici posjete veoma vrijednu i cije-
njenu izložbu grafika čuvenog Marca 
Chagalla „S onu stranu boje“. Uz vrlo 
stimulirajuće stručno vodstvo djelatni-
ca Gradskog muzeja iz Rovinja, naučili 
su kroz Chagallovo stvaranje i izložena 
djela što su to litografija i bakrorez, 
kako nastaju i koja im je umjetnička 
vrijednost. Mnogo su naučili i o životu 
ovoga osebujnog stvaratelja i da se sa-
mo upornošću i velikim trudom mogu 
postizati takvi rezultati. 

U balama su učenici imali prigodu 
vidjeti obnovljeni gotičko-renesansni 
kaštel Soardo – bembo, muzej dino-
saura, izložbeni prostor s postavom 
nekoliko stotina vrsta ptica i leptira ko-
je nastanjuju ovo područje i sportsku 
dvoranu koja je na Festivalu arhitekture 
u barceloni 2008. godine proglašena 
najljepšim sportskim objektom u svije-
tu u konkurenciji s arenom Wemblly u 
Londonu i Teniskim centrom u Pekingu. 

Uz voditeljicu izleta Marinu 
Pacenti, pratiteljice su učenika bile 
i učiteljice Marica Ledić, Dušanka 
Tomić Luk, Tina Pajdaš i Magdalena 
Mihalec.■

Izletom u Rovinj i bale, mjesta koja u 
Istri, a i u Hrvatskoj, zauzimaju sam 
vrh zanimljivih destinacija turističke, 
kulturne, tradicijske i povijesne ponu-
de, nagrađeni su najuspješniji učenici 
koji su tijekom školovanja, a posebno 
u školskoj 2015./2016. godini postigli 
odličan opći uspjeh, uzorno vladanje 
te postigli zapažene rezultate na natje-
canjima koje je Ministarstvo znanosti 
obrazovanja i sporta organiziralo iz 
različitih područja znanstvenih, kul-
turno-umjetničkih i sportskih područja 
kao i sudjelovanja u različitim školskim 
projektima i manifestacijama.

Izlet je imao prije svega eduka-
tivni karakter s elementima zabavnih 
sadržaja, a osmislila ga je učiteljica 
likovne kulture Marina Pacenti.

Po samom dolasku u Rovinj po-
sjetili su prekrasnu baroknu Crkvu 
svete eufemije sa šezdeset metara 
visokim zvonikom, prošetali staro-
gradskom jezgrom s nizom povijesnih 
lokaliteta, mjestima na kojima se oku-
pljaju umjetnici, nude se gastronomske Lijevo Na prezentaciji OZ-biljnog u Pazinu.
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DALeKO I BLIZU

U Veneciji je održana ovogodišnja 
terenska nastava učenika sedmog 
i osmog razreda OŠ Jože Šurana 
Višnjan PŠ Vižinada iz razloga što 
se i danas tragovi i ostvaraji stare 
Venecije zrcale na svakom koraku i 
kod nas - u ljepoti i skladu, kulturi i 
umjetnosti, jedinstvenoj graditeljskoj 
baštini na lagunama, isprepletenoj 
kanalima i vodom, povezanoj ne-
brojenim mostovima, uspomenama 
na moć, bogatstvo i sjaj negdašnje 
Venecije. Taj grad drevnih mogućno-
sti, te iste mogućnosti podijelio je i 
sa svim okolnim državama pa pruža 
dokumente i naših davnih i slavnih 

autora koji su ih u njemu objeloda-
nili. Ovaj put su im mladi istraživači i 
učenici svjedočili u učeničkoj osnov-
noškolskoj terenskoj nastavi. 

Naši su se učenici mjesecima 
pripremali za tadašnji dan. Proučili 
su iz različitih izvora bogatu prošlost 
Venecije, istražili njezine povijesne i 
geografske značajke, upoznali njezi-
ne umjetničke stilove... U tom, nama 
dalekom, ali i bliskome gradu, tiskala 
su se i najranija djela hrvatske knji-
ževnosti koja su i začetci hrvatskoga 
književnoga jezika i o kojima se izla-
galo na mjestima gdje se prije pet 
stoljeća sve dogodilo.

Put je učenike vodio kroz prekra-
sne proljetne krajolike Istre, dijelom 

Republike Slovenije i regije Veneto do 
Venecije, u kojoj su učenici osmog ra-
zreda iznosili svoja izlaganja o svemu 
onome što su uz nastavu povijesti i 
geografije pripremili tijekom školske 
godine.

Učenici su u svojim izlaganjima 
govorili o geografskim obilježjima 
Venecije i regije Veneto, o njenoj 
povijesti i povijesti Istre u sklopu 
Mletačke Republike, bogatoj umjet-
ničkoj baštini Venecije, venecijan-
skom getu i lavu svetoga Marka, 
gondolama, mletačkim mostovima, 
zvoniku i Crkvi Svetoga Marka.

Sami su istražili i na licu mjesta 
prezentirali znanje o venecijansoim 
arsenalu, Crkvi Santa Maria de la 
salute, o značajnim venecijanskim 
palačama s posebnim naglaskom na 
Duždevu palaču.

Sedmaši su svoja izlaganja 
usmjerili na tiskarstvo u Veneciji i 
prva izdanja hrvatskih renesansnih 
književnika tiskanih u ovome gradu, 
o čemu su podatke istraživali i pri-
premali u nastavi hrvatskoga jezika.

U izlaganju o povijesti ti-
skarstva istaknuli su da su nakon 
Gutenbergove tiskare, koja je bila 
prva u svjetskim razmjerima, tiskare 
otvarane širom europe – pa tako i u 
Hrvatskoj u kosinju, Senju i Rijeci, 
a u Istri u Roču. U Veneciji je tiskan 
najveći broj književnih djela stari-
je hrvatske književnosti, djela koja 
pripadaju dubrovačko-dalmatinskoj 
renesansi, a stvarali su ih slavni pisci 

humanisti i petrarkisti u Zadru, Splitu, 
Dubrovniku, Hvaru i korčuli. O sve-
mu tome učenici su imali posebna 
izlaganja. 

Učenici su posjetili poznati obrt 
izrade predmeta od murano stakla, 
saznali da je jedini zatočenik koji je 
uspio pobjeći iz venecijanskog za-
tvora bio Giacomo Casanova, kasnije 
živio u istarskom Vrsaru, da Veneciju 
mnogi smatraju najljepšim, a nekada 
i najbogatijim gradom na svijetu, da 
je u gradu 150 kanala i oko 400 mo-
stova, da obiluje nizom raskošnih i 
bogatih palača, da zatvorena knjiga 
koja se nalazi uz simbol venecijan-
skog lava, označava je li u gradu neko 
izvanredno stanje (rat, epidemija), a 
ako je u gradu stanje mira i uobičaje-
noga života, knjiga je otvorena.

Stručni voditelj tvrtke “avio mar” 
iz Poreča, i sam iznenađen ovakvim 
vidom izvođenja terenske nastave vi-
žinadskih učenika, istaknuo je da se iz 
njihovih izlaganja doista mnogo toga 
moglo naučiti. Zasluga je to i mento-
ra, učitelja - Valtera Baldaša i Marice 
Ledić te Tine Pajdaš i Loredane 
Koraca, pod čijim su nadzorom uče-
nici pripremali svoja izlaganja, ali 
svakako najveće pohvale zaslužuju 
sami učenici koji su sve to osmislili, 
pripremili i vrlo suvereno izveli na 
mjestima gdje se sve i događalo.■

Lijevo Na licu mjesta prezentirali 
znanje o Veneciji.

UČeNICI UPRIZORILI 
ReNeSANSU

Još jedan hvale vrijedan projekt viži-
nadskih učenika realiziran je na temu 
“Vodimo vas u doba renesanse” u ko-
jem su bez izuzetaka sudjelovali baš Lijevo Renesansni ples.

razgovore najvećih umova renesanse 
zatim su izvodili učenici Valentina, 
Maria i Veronika Baldini, Rajna 
Radešić, Nikolina Savić, Patricija, 
Mauro, Luka i Antonio Ritoša, 
enriko Vidović, Dominik Perković, 
emili Šimonović, Ana Pastorčić, erik 
Geržinić, Igor Dudaš, Katja Ferenac, 
emi Lubiana, Igor Posavec te pjevač-
ki zbor učenika. 

Mnogobrojna publika u dvorani 
novoizgrađenog prostora Zajednice 
Talijana Vižinada s oduševljenjem je 
popratila nastup vižinadskih učenika, 
a još jednom se pokazalo zašto je ova 
škola u samom vrhu popisa škola iz-
vrsnosti u Hrvatskoj.

Vrijedno je napomenuti da su 
mentori učenicima u ovome projektu 
bili Tina Pajdaš, voditeljica projek-
ta, Loredana Koraca, Marica Ledić, 
Valter Baldaš, Alenka Jovanović, 
Marina Pacenti i Patricija Fatorić.■

svi učenici viših razreda. Uprizorili 
su doba renesanse, vrijeme kada u 
cijeloj europi, pa tako i u našim kra-
jevima cvijeta umjetnost, književnost, 
glazba, ples... znanstvena otkrića, vri-
jednosti u kojima je centar čovjek i 
njegova težnja ka uzvišenim idealima 
svijeta.

Sve to obećavao je i pokazao 
projekt vižinadskih učenika, a vrijeme 
renesanse je prikazano na originalan i 
plastičan način s originalnim nošnja-
ma iz toga doba. 

Učenik erik Geržinić i ravnatelj 
škole Predrag Brkić nazočne su po-
zdravili i predstavili projekt, a zatim 
je riječima iz Prologa u djelu Dundo 
Maroje renesansnog književnika 
Dubrovčanina Marina Držića zapo-
čela njegova prezentacija koja bi se 
mogla sažeti u slijedećih nekoliko 
misli.

 “Sada u ovi čas, četiri stotine 
godišta poslije, jedna lijepa slika 
ReNeSaNSe, prikazat se hoće. Svima 
će vam se u sva vremena raspozna-
vat, koji su to LJUDI OD NIŠTa I 
NaHVaO, koji smetaju svijet. a koji 
su to ljudi tihi, dobri i razumni. LJUDI 
Na ZbILJ, koji pokreću svijet”.

Originalna renesansna djela iz 
glazbene i plesne umjetnosti i knji-
ževnosti, prezentaciju tehničkih do-
stignuća toga vremena i zamišljene 

I ove godine Općina Vižinada na-
stavlja s praksom sufinanciranja nabav-
ke školskih udžbenika i školskog pribora 
za osnovnoškolce s prebivalištem na 
području općine. 

Roditeljima osnovnoškolaca podi-
jeljeni su bonovi u vrijednosti od 175,00 
kuna, a mogli su se realizirati pri kupnji 
udžbenika i školskog pribora u poreč-
kim knjižarama Istraalf d.o.o. - knjižara 
Matea, Istarske knjižare d.o.o., Libar 
d.o.o. i Narodne novine.

Općina Vižinada 
sufinancira nabavku 
školskih udžbenika

PRIjAM ZA ODLIKAŠE

načelnIk VIŽInade PrImIO OdlIčne učenIke
POdručne škOle VIŽInada

Načelnik općine Vižinada Marko Ferenac 
na kraju nastavne 2015/2016. godine, 

primio je najbolje učenike Osnovne škole 
Jože Šurana Višnjan, PŠ Vižinada. Uz prigod-
no druženje i razgovor o životu škole, njiho-
vom učešću u zbivanjima tijekom školovanja, 
željama i problemima s kojima se susreću, 
prijedlozima što je moguće učiniti da bi im 
boravak u školi bio ugodniji, zanimljiviji i pot-
puniji, učenici su primili i prigodne nagrade 
kao znak priznanja za postignute uspjehe i 
saznanje da im se trud isplatio.

Za postignuti odličan uspjeh tijekom 
školske 2015/2016. godine nagrađeni su 
učenici Diego Ferenac, Nicolas Hržica, 
Lorenco Ritossa, Ana Vedriš, Katja Ferenac 
(5. razred), Filip Marković, Valentina 
Baldini (6. razred), Maria Baldini, Martina 
Dražetić, erik Geržinić, Leon Lipovac, 

Drugu godinu od uvođenja, pro-
gram produženog boravka za učenike 
razredne nastave u PŠ Vižinada, prepo-
znat je kao hvalevrijedan projekt i kojeg 
su kao takvog prihvatili i Općina Vižina-
da i brojni roditelji. Rad u produženom 
boravku organiziran je na način da za-
dovolji potrebe, kako djece koja su njime 
obuhvaćena, tako i roditelja kojima se 
na ovaj način olakšava obavljanje sva-
kodnevnih obveza na radnim mjestima. 
Međutim, zbog potrebe financiranja uči-
teljice na puno radno vrijeme, donesena 
je odluka da roditelji moraju sudjelovati 
u financiranju sa po 150 kuna mjesečno 
uvećano za troškove školske marende, 
što je u odnosu na susjedne općine da-
leko najniža cijena. U prošloj je godini 
u produženom boravku sudjelovalo 9 
djece, dok će program u narednoj godini 
pohađati njih 15. 

Produženi boravak

Melanija Milanović, Manuel Pahović (7. ra-
zred), Mauro Ritoša (8. razred), a Antonio 
Ritoša, Dominik Perković i emili Šimonović 
svih su osam razreda završili s odličnim 
uspjehom te dodatno nagrađeni ručnim 
satovima.

Za uspješne rezultate na županijskim 
natjecanjima nagrađeni su učenici:

Za 1. mjesto iz astronomije Filip 
Marković, a za zapažene rezultate iz povi-
jesti Antonio Ritoša i erik Geržinić, iz geo-
grafije Manuel Pahović, Dominik Perković, 
Antonio Ritoša, emili Šimonović i Diego 
Ferenac. Svima je mentor bio učitelj povijesti 
i geografije Valter Baldaš. 

erik Geržinić je osvojio 3. mjesto na na-
tjecanju iz biologije uz mentorstvo učiteljice 
biologije Branke Orbanić.■

Gore Svi nagrađeni s voditeljicom škole i 
načelnikom općine.

Dolje U školskoj 2016./2017. godini u prvi razred 
su krenuli: Dora Bolić, Andrea Dobrilović, David 
Dobrilović, Matej Gavranić Lugonja, Nino Jukić, 
Mihael Koraca, Andrea Legović, Natali Lubiana, 
Ivano Mekiš, Paola Perhat, Matteo Poropat, 
David Radešić, Aurora Ritoša, Simon Ritoša, 
Dora Veber, erik Velić i Romana Vidić.
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Već jedanaest godina Općina Vižinada 
organizira odlazak vižinadske djece u 

Ljetni kamp u Poreču. Ova se aktivnost od-
vija u suradnji sa Gradom Porečom i tvrtkom 
bLOO d.o.o. koja je osmislila i izvela program 
u zajedno s Istra animation Clubom iz Pule. 
kamp je programski orijentiran na sportske 
aktivnosti i aktivnosti u vodi. Škola plivanja 
organizirana je u jutarnjim satima, a spor-
tovi i igre u vodi ujutro i popodne. Tijekom 
boravka u kampu djeca su svakodnevno 
imala priliku pohađati obuku za neplivače. 
Organizirano je niz aktivnosti u vodi i na 
„suhom“ rekreativno-zabavno- natjecatelj-
skog karaktera (turniri, igre bez granica s 
raznim brojnim rekvizitima, mozgalice, kvi-
zovi). Polaznici kampa imali su mogućnost, 

U LjETNOM KAMPU 
DVADESET POLAZNIKA

U pedagoškoj 2016./2017. godini u 
Dječjem vrtiću u Vižinadi boravit će dva-
deset osmero djece za koje je osiguran de-
setsatni ili šest satni program. Raspoređe-
ni su u dvije dobne skupine u kojima je 17, 
odnosno 11 djece. To je nešto manji broj u 
odnosu na prošlu pedagošku godinu kada 
je u vrtiću boravilo 37-ero djece. U vrtiću 
mogu boraviti djeca rođena od 1. travnja 
2010. do 31. kolovoza 2013. Godine. Cijena 
boravka koju plaćaju roditelji za 10-satni 
program je 670 kuna, a za 6 satni program 
535 kuna. Ostatak do ekonomske cijene 
plaća Općina Vižinada, a što obuhvaća 
cjelokupni iznos bruto plaća odgojiteljica 
i drugog stručnog osoblja.

Uoči blagdana božića i Nove godine 
polaznici dječjeg vrtića posjetili su djelat-
nike Općinske uprave i načelnika Općine 
Marka Ferenca. Uz blagdanske čestitke 
vrtičaci su se zahvalili Općini i načelniku za 
sve što se čini za njih i njihovu ustanovu. 
Vrtić u Općini oduvijek ima punu podršku i 
potporu pa je i to jedan od razloga da svoje 
dane u vrtiću mogu provoditi zadovoljni i 
bezbrižni. 

Dječji vrtić Vižinada kroz svoje ak-
tivnosti provodi niz projekata, te je tako 
uspješno proveden projekt “Vižinada - 
mjesto u kojem živimo” čiji je cilj upoznati 
život lokalne zajednice, aktivno sudjelovati 
u njemu te privući interes zajednice za 
sudjelovanje u novim aktivnostima. kroz 
taj projekt sva vrtićka djeca sudjelovala 
su u mini Parenzani u sklopu obilježavanja 
20. biciklističkog maratona Parenzana te 
su tom prigodom sudjelovali i u snimanju 
milenijske fotografije Šime Strikomana. 
U suradnji sa osnovnom školom, djeca u 
šestoj godini života slušala su predavanje 
članova pljočkarskog društva iz Poreča o 
staroj igri pljočkanje, dok su Dane kruha 
obilježili s jednom bakom koja im je po-
kazala kako se mijesi kruh i kako ga ispeći 
u školskoj kuhinji. Također, djeca u šestoj 
godini života posjetili su mlin u Vižinadi i 
mjesnu trgovinu, brali su masline zajedno 
s djelatnicima Općine Vižinada, uključili su 
se u humanitarnu akciju “Pomorimo jedan 
drugoga” koju su organizirali mještani Vi-
žinade i Ritošinoga briga. 

U sklopu dječjeg vrtića obilježili su i 
Dan vrtića prezentacijom i igranjem pod 
nazivom “kako su se igrali naši stari” gdje 
su igrali stare igre zajedno s roditeljima, 
starijim članovima obitelji i mještanima. 
Organizirali su i dječji maskenbal s rodite-
ljima u Domu kulture, a na završnoj sve-
čanosti djeca su izvela usvojene stihove i 
pjesme na čakavskom dijalektu te otplesali 
narodni ples Sete paši. 

Cilj ovakvog projekta je poticati par-
tnerstvo vrtića sa roditeljima i zajednicom 
u kojoj živimo s naglaskom na razvoj kul-
turnog i nacionalnog identiteta svakoga 
djeteta, odnosno percipirati se kao važan 
dio zajednice u kojoj žive.

Manje djece u 
vižinadskom vrtiću

ODLIČNI REZULTATI
kIck BOxInG kluB VIŽInada

Vižinadska sekcija kickboxing kluba 
kING iz Poreča, natjecateljsku sezonu 

2015./2016. završio je sjajnim rezultatima 
kako natjecatelja tako i natjecateljica u više 
kategorija i dobnih skupina. Na dva među-
narodna natjecanja i dva prvenstva Hrvatske 
osvojeno je čak osam medalja, što je izu-
zetno velik i hvalevrijedan uspjeh za ovako 
mali i mladi klub, a i ostali rezultati zaslužuju 
svaku pohvalu. Na turniru alpe adria Open 
2016. održanom 21. svibnja u Domu sporto-
va „Mate Parlov“ u Puli, među natjecateljima 
iz Slovenije, Makedonije, bosne i Hercegovi-
ne i Hrvatske natjecatelji iz Vižinade postigli 
su slijedeće rezultate:

POINT FIGHTING: 
•	 3. mjesto Nika Arman, djevojčice 

-32 kg; 3. mjesto Lara Perković, 
djevojčice -28 kg; 2. mjesto Larisa 
Savić, djevojčice -25 kg; 3. mjesto 
Diego Ferenac, mlađi kadeti -47 kg

LIGHT CONTACT:

•	 3. mjesto Moreno Koraca, stariji 
kadeti +69 kg

KICK LIGHT:

•	 2. mjesto Leo Matošević, juniori 
-79 kg; 2. mjesto Tea Kolarić, 
seniorke +70 kg

Aleks Ritoša je nažalost ostao bez me-
dalje pošto je zaustavljen u četvrtfinalnoj 
borbi od puno iskusnijeg borca iz Zadra.

Na prvenstvu Hrvatske u benkovcu 28. 
svibnja 2016. godine, sudjelovao i naš Moreno 
Koraca koji je ispao u prvom krugu od vrlo 
iskusnog borca. bez obzira na to, Moreno je 
hrabro ušao u ring i lijepo odradio borbu do 
samog kraja. Samo sudjelovanje na tako jakom 
prvenstvu veliki je uspjeh za našeg borca koji 
trenira tek 5 mjeseci. bio je to posljednji dio 
Prvenstva Hrvatske u kickboxingu na kojem su 
nastupila čak 192 natjecatelja iz 44 hrvatska 

boćarski klub Vižinada nastavlja s 
odličnim rezultatima iz prošle sezone 
kada je prvim mjestom izborio plasman 
u drugu županijsku ligu. Ove sezone 
su odličnim igrama izborili plasman u 
prvu b županijsku ligu, te su oformili 
dvije ekipe što je evidentan napredak 
vižinadskog kluba. Proslavu u viši rang 
natjecanja su i ove godine obilježili već 
tradicionalnim boćarskim turnirom koji 
se svake godine održava u mjesecu lip-
nju u spomen na jednog od najboljih 
igrača boćarskog kluba Vižinada Rober-
ta - berta Vižintina. Spomenimo da se 
u istarskim boćarskim ligama natječe 
čak 61 boćarski klub, među kojima je 
boćarski klub Vižinada I. u samom vrhu 
kvalitete. Zahvaljujući predanom radu 
Ivana košeta, istaknutog sportskog 
radnika koji je preuzeo stručne poslove 
u klubu i marljivog rada ostalih članova 
kluba, osobito onih u natjecateljskom 
pogonu, Vižinada ima ovako respekta-
bilan klub. Potvrdili su to već u prvom 
kolu nove natjecateljske sezone kada 
su rezultatom 13:9 savladali boćare iz 
kršana. I još nešto. Formirana je i druga 
ekipa koja je uključena u natjecatelj-
ski pogon. Za početak je to u najnižem 
rangu - gradsko-općinskoj ligi Poreč, no 
kako su počeli, vjerojatno je da će i oni 
ubrzano napredovati.

Boćarski klub 
Vižinada ponovno
u višem rangu

prema vlastitom izboru, uključiti se u razne 
radionice: lutkarsku, glazbenu, plesnu, ša-
hovsku, penjačku, upoznavanja podmorja i 
mnoge druge. kamp su posjećivali glumci 
i klaunovi. Organizirani su izleti brodom, 
vlakićem i odlazak u zabavni park. O djeci 
u kampu brinuli su se voditelji aktivnosti, 
stručne osobe sa završenim edukacijama i 
licencama, a posebno se vodilo računa da 
se poštuju i svi propisani normativi o uzrastu 
djece, vrsti aktivnosti i mjestu izvođenja. 
Ove je godine u kampu boravilo 20 djece 
iz Vižinade. Cijena po polazniku za 6 da-
na iznosila je 744,60 kuna. Roditelji su po 
djetetu uplaćivali iznos od 400,00 kuna, a 
općina je osigurala razliku cijene autobusni 
prijevoz i stručnog pratitelja.■

kluba. U veljači 2016. godine na european cu-
pu u karlovcu „karlovac open 2016“, sudje-
lovalo je oko 1500 natjecatelja iz dvadesetak 
zemalja. boje naše sekcije branili su Danijel be-
aković koji je u disciplini kick light u seniorskoj 
kategoriji do 94 kg osvojio brončanu medalju 
te Paulo Šimonović koji je na žalost ispao u pr-
vom kolu od za nijansu boljeg slovačkog borca. 
Paulo Šimonović sudjelovao je i na prvenstvu 
Hrvatske u Opatiji i nažalost izgubio na bodove 
u četvrtfinalnoj borbi od borca iz Zadra.

Ovako dobre rezultate i kraj sezone 
članovi kluba obilježili su zajedničkim dru-
ženjem sa sponzorima i prijateljima naše 
sekcije kickboxing kluba na kojem su zahva-
lili na svesrdnoj pomoći Općini Vižinada, 
Osnovnoj školi Jože Šuran Višnjan – područ-
noj školi Vižinada, mesnici arman, tvrtkama 
“beato signal” d.o.o., “G&k termika” d.o.o., 
caffe baru Petrol, pizzeriji Užanca te matič-
nom klubu king iz Poreča.■
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BLAgOSLOVLjENA 
OBNOVLjENA
CRKVA SVETOg VITALA

rItOšIn BrIG

Da je crkva kao kulturni spomenik sre-
dište svakog mjesta te da predstavlja 

ogledalo samih mještana, žiteljima Ritošina 
briga bilo je odavno jasno i zbog toga su 
svojoj župnoj crkvi poklanjali posebnu pa-
žnju. U okolnostima u kojima su živjeli, činili 
su koliko su mogli. Njihova privrženost vjeri 
i svojoj crkvi posebno je došla do izražaja u 
posljednjih nekoliko godina, kada su odlučili 
da ju u potpunosti obnove. kako je istaknuo 
velečasni don Leonardo Krakan, sadašnji 
upravitelj župe, prigodom posvećenja ob-
novljene crkve, značajna sredstva ostavio je 
velečasni Alojzije Baf, koji je do umirovljenja 
vodio župu, na čemu mu se posebno zahva-
lio. a radovi su u punom jeku izvedeni od 
kolovoza prošle do lipnja ove godine.

Obnovljen je krov, stavljene su nove ka-
nalice, potpuno je obnovljena drvena kon-
strukcija iznad prezbiterija, uređena je nova 
staza oko cijele crkve, postavljena je potpu-
no nova fasada, crkva je oličena izvana i sva 

njena unutrašnjost, a okoliš crkve poprimio 
je potpuno novi izgled.

Radove su izvodili brojni izvođači, a in-
vestitor je bila Župa Ritošin brig uz financij-
sku potporu Porečko-pulske biskupije i Opći-
ne Vižinada, te donacija župljana i mještana. 
Općina Vižinada je u radovima sanacije kro-
va i postavljanja vanjske fasade sudjelovala s 
iznosom od 100.000 kuna, dok je za radove 
uređenja javne površine ispred crkve iz op-
ćinskog proračuna izdvojeno 40.000 kuna.

I onda, 12. lipnja 2016. godine najsve-
čaniji trenutak u cjelokupnom ovom podu-
hvatu. biskup Porečki i Pulski mons. Dražen 
Kutleša, uz svečanost podjele sakramenta 
svete potvrde, posvetio je župnu crkvu u Ri-
tošinom brigu. Svečano euharistijsko slavlje 
predvodio je sam biskup, a koncelebrirali 
su župni upravitelj briga i Vižinade don Le-
onardo Krakan, biskupov tajnik velečasni 
Vladimir Brizić i velečasni Ivica Bellomari 
iz Motovuna koji kao župnik djeluje u Italiji. 

bila je to prigoda da prva posjeta biskupa 
Dražena Kutleše Ritošinu brigu bude isko-
rištena za dodjelu priznanja i zahvalnica 
najzaslužnijima. 

Za financijsku pomoć župno priznanje 
dodijeljeno je Porečko-pulskoj biskupiji, Op-
ćini Vižinada, velečasnom Ivici Bellomariju 
i gospodinu Liberatu Smoljanu koji je crkvi 
donirao nove orgulje. Najveći teret obnove 
brižanske crkve uz velečasnog don Lea Kra-
kana, podnijeli su Adriano i Davor Ritoša 
te Rino Ivančić. Njima je i Općini Vižinada 
biskup Kutleša dodijelio posebno priznanje i 
zahvalnost za sve što su za ovu crkvu učinili. 

Velečasni Leonardo Krakan zahvalio 
je biskupu na prvom njegovu posjetu žu-
pi, podjeli svete potvrde i posvećenju crkve 
kao i svim župljanima koji su na bilo koji 
način pomogli obnovu, a Marko Ferenac 
uz zahvalnost biskupu, zahvalio je i svim 
prisutnima na iznimnom doprinosu obnovi 
svoje crkve.■

Lijevo Obnovljena crkve Svetog Vitala.

Desno gore Novi sjaj unutrašnjosti crkve.

Desno dolje Detalj uređenja vanjskog prostora.

Povodom Međunarodnog dana žena, 
predstavnici Općine Vižinada predvo-
đeni načelnikom Markom Ferencom 
zajedno s predstavnicima Crvenog 
križa Poreč, posjetili su žene starije 
od 90 godina koje žive na području 
općine. Uz načelnika u općinskoj de-
legaciji bili su Neda Šainčić Pilato iz 
Zajednice Talijana i Slavica Fator, ak-
tivistica Crvenog križa. 

Uz prigodne poklone, cvijeće, 
mnogo ljubavi i lijepih riječi, toga su 
dana unijeli radost u domove Milke 
Baldaš, Ane Bernobić, Ivanke Beako-
vić, Končete Ferenac, Fanny Ritoše i 
Antonie Simonović.

čestitali su im Dan žena, zaželjeli 
dobro zdravlje, obiteljske sreće, zado-
voljstva i poštovanja te da što duže 
uživaju u krugu svojih sretnih obitelji. 
Zaslužile su to jer su se svojim živo-
tom i životnim iskustvom gotovo cio 
jedan vijek trudile za boljitak sredina 
u kojima su živjele. 

Načelnik posjetio 
najstarije žene 
Vižinade

DVADESET I jEDAN 
KRIZMANIK

u ŽuPama VIŽInada I rItOšIn BrIG

U župnoj crkvi svetog Jeronima u Vižinadi 
i tek obnovljenoj crkvi svetog Vitala u 

Ritošinu brigu, biskup Porečki i Pulski mons. 
Dražen Kutleša na svečanim euharistijskim 
slavljima, podijelio je sakramente svete po-
tvrde čak dvadeset i jednom krizmaniku. U 
Vižinadi 16 i u Ritošinu brigu 5. 

bio je to prvi posjet biskupa mons. Dra-
žena Kutleše ovim župama i njegovo pred-
vođenje svetim misama, na kojima su uz 
njega koncelebrirali upravitelj obiju župa 
don Leonardo Krakan te biskupov tajnik 
Vladimir Brizić i velečasni Ivica Bellomari 
iz Motovuna, inače župnik u Italiji.

Sakrament svete potvrde u Vižinadi 
su primili: Veronika i Maria Baldini, Ileni-
ja i Melanija Milanović, Danieler Lubiana, 
Melani Oklen, Dominik Perković, Marko 
Radešić, emili Šimonović, Ana Pastorčić, 
Patrik Geržinić, Stefano Fatorić, Martina 
Dražetić, Igor Dudaš, Antonio Ritoša i Pa-
olo Beaković.

U župi Ritošin brig svetom krizmom su 
posvećeni Lucija Gašparini, erik Gašpari-
ni, Mateo Ritoša, Manuel Pahović i Mauro 
Ritoša.■

Lijevo gore krizmanici u Ritošinom brigu.

Desno gore U posjeti končeti Ferenac.

Lijevo dolje Zajednička fotografija s biskupom 
Draženom kutlešom.



“... to je zemlja kažuna, maslina i vina.

To je moja Terra magica...”

ANČI RITOSSA BLAŽeVIĆ

Naš dolazak u Vižinadu, u Ćuke, bio je mala avantura prepuna upitnika: 
Hoćemo li mi moći živjeti na selu? kako će naše curice bez vršnjaka u blizi-
ni? Jesu li Ćuki predaleko od svega? Međutim, Ćuki su nam pružili i više od 
očekivanog mira. Suživot s prirodom nauči čovjeka pravim životnim vrijed-
nostima. Naših troje susjeda: barba aldo i teta Marija te barba berto poka-
zali su nam da zapravo nismo daleko od svega jer smo blizu jedni drugima, 
a život na selu i na samom rubu šume, neprocjenjiva noćna tišina, nebo 
prepuno zvijezda, naš mali vrt i obilje šumskih plodova te ujedno osjećaj 
slobode i pripadanja, postali su nezamjenjivi dio svakodnevice. Rodni kraj 
moga oca, postao je naša mala životna oaza mira i sigurnosti čije prednosti 
uvelike nadmašuju sve nedostatke.

BRANKA MeKIŠ 

Mislim da svoj život ne bih mogla zamisliti na drugom mjestu osim u Vi-
žinadi. Sklad u obitelji s djecom i unucima u prekrasnom ambijentu, okru-
ženju koje pruža sve što je potrebno da se lijepo i udobno živi, sasvim je 
dovoljno da se zadovolje ne samo osnovne nego i potrebe za nešto viši 
standard. I Vižinada napreduje iz godine u godinu. Sada smo postali i pri-
vlačna turistička destinacija, a naše manifestacije kulturnog i zabavnog 
karaktera svakoga oduševljavaju. I sama nastojim u tome dati svoj dopri-
nos sudjelujući u njima i kao zaposlenica u Općini, a i kao volonterka kad 
god je to potrebno. Druženja s volonterima nezaboravna su i neponovljiva. 

FULVIO CIRCOTA

S obzirom da nisam starosjedilac Vižinade, već sam tu doselio u mladi-
ma godinama, po završetku studija, stupajući u bračni život sa suprugom 
Silvanom, mogu reći da mi je zadovoljstvo živjeti u ovoj sredini u kojoj se 
svi međusobno poznaju i gdje su ljudi susretljivi i pristupačni. Osobno vo-
lim biti angažiran u društvenom životu mjesta kao i u kršćanskom životu 
za kojeg smatram da nije dovoljno aktivan naročito kod mladog naraštaja. 
Vjerujem u bolju budućnost.

OLIVeR ARMAN

Ponosan sam da sam rođen, odgajan i ostao živjeti u Vižinadi, mada je ne-
kada, u mojim tinejdžerskim godinama, to bilo možda i sramotno reći, jer 
su nas smatrali zabitnim malim selom. Ja sam ipak uvijek isticao svoje viži-
nadsko porijeklo i ljepotu življenja u Vižinadi. Ovdje želim osnovati obitelj i 
s njima tu i ostati.. Tijekom godina, od malog neuglednog istarskog gradića, 
Vižinada se pretvorila u mjesto uzor drugima. Vidljiv je napredak društva, a 
životna atmosfera i životna energija mještana izuzetno je pozitivna što na 
sve djeluje motivirajuće. a tek zemlja. ako joj se predamo, poklonimo joj 
potrebnu pažnju i ljubav, stostruko uzvraća. Moram priznati da bi me još 
više veselilo da i mlađi naraštaji ovdje ostaju i budu više uključeni u javni 
život Vižinade. Ukratko, jako sam ponosan na Vižinadu i njezine mještane. 

ZORANA GeRŽINIĆ 

Još jedno slikovito istarsko mjestašce, bili su moji prvi dojmovi o Vižinadi 
prije 13 godina. ali Vižinadu treba istinski živjeti da biste je zavoljeli. Danas 
je ona moj dom. Danas je ona jedna jedinstvena sredina koja mi pruža sve 
što mi treba za ugodno življenje. kao roditelj sam presretna da svoju dje-
cu mogu odgajati u pitomom okruženju koje svakim svojim novim danom 
dokazuje da su čovjek i obitelj središte života. Maleno smo mjesto s puno 
potencijala i veseli me gledati svakodnevni napredak i usavršavanje, rast i 
brigu o budućnosti. Sve manifestacije koje imamo stare su i po dva deset-
ljeća i još su jedan dokaz čvrstim temeljima na kojima se gradi i naše kul-
turno sutra. a uz dobro vino i sretne ljude, trebamo li nešto više? Naravno, 
dobrog i vrijednog nikad dosta.


